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SOCHACZEWSKA

U nas
przeczytasz:

29. finał Wielkiej Or-
kiestry Świątecznej 
Pomocy odbędzie się 
10 stycznia. 

Tego dnia wolontariu-
sze wyjdą kwestować na 
ulice, choć jak zapowia-
da sochaczewski sztab 
WOŚP, w czasach pan-
demii zbiórka przybie-
rze też nowe formy. Przez 
miesiąc będzie można 
wrzucać datki do stacjo-
narnych skarbon. Finał 

z głową – takie towarzy-
szy mu hasło, gdyż kwe-
sta prowadzona będzie na 
laryngologię, otolaryngo-
logię i diagnostykę głowy. 

W powiecie sochaczew-
skim, jak co roku, za zbiór-
kę odpowiadać będzie sztab 
WOŚP nr 643 – mieszczący 
się w hufcu ZHP. 

WOŚP zagra „Finał z głową"

Dokończenie na str. 8

W tym trudnym czasie 
życzymy naszych Czytelnikom rodzinnego ciepła  

płynącego ze żłóbka, z blasku choinki i wigilijnego stołu.
A w nowym roku dużo zdrowia oraz osobistych  

i zawodowych sukcesów.
Życzymy dobrej zabawy w Sylwestra, choć w znacznie 

mniejszym gronie niż w poprzednich latach. 
Zachęcamy do wsparcia WOŚP w czasie finału 10 stycznia,

a do lektury następnego wydania  
„Ziemi Sochaczewskiej” 

zapraszamy 12 stycznia 2021 roku.

Redakcja

Świąteczny czas!
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WAŻNE TELEFONY
Pogotowie ratunkowe 999

Policja  
997, 47 705-52-04

Straż pożarna  
998, 46 862-23-70

Pogotowie energetyczne 
991

Pogotowie gazowe (Sime Polska) 
602-343-343, 792-008-866

Urząd Miejski 
46 862-27-30, 46 862-22-35

Całodobowy telefon 
alarmowy Urzędu Miasta
46 862-36-82

Urząd Skarbowy  
46 862-26-04

ZUS 46 862-64-33

Starostwo Powiatowe  
46 864-18-40, 46 864-18-73

ZWiK 46 862-82-30 
Zgłaszanie awarii:  
sieci wodociągowej  
668-453-422 
sieci kanalizacyjnej 
604-195-871

Dodatkowo każdego dnia po 
godz. 15.00 awarie można zgła-
szać pod numerami telefonów:
SUW Płocka 46 811 16 44,  
602 248 627

SUW Chodaków 46 863 26 35, 
662 294 742

Oczyszczalnia Ścieków  
662 294 743

ZGK 46 862-81-06, 46 862-93-14

ZKM 46 862-99-27

Zgłaszanie awarii sieci 
oświetlenia ulicznego 
698-088-755, 606-663-186

Szpital 
46 864-95-00, 46 864-96-00 
USC 46 862-23-02

Sąd Rejonowy  
46 862-32-64

PKP 19-757

Koleje Mazowieckie 
22 364-44-44

PKS Grodzisk Mazowiecki,  
baza w Sochaczewie  
46 862-55-12

MPT Taxi 191-91

Taxi 46 862-28-42

Taxi Nowa całodobowa 
888-766-600 
PEC  
46 862-92-00, 604-206-108,

Muzeum Ziemi  
Sochaczewskiej  
i Pola Bitwy nad Bzurą
46 862-33-09, 

MOSiR 46 862-77-59

SCK 46 863-07-68

MOPS 46 863-14-81,  
46 863-14-82

Na święta Bożego Narodzenia  
oraz nadchodzący nowy rok, wszystkim  

mieszkańcom Sochaczewa pragniemy złożyć  
z serca płynące życzenia błogosławieństwa  

Bożego, by Chrystus obdarzał wszystkich miłością,  
pokojem i swym miłosierdziem.

Ufając w szybki triumf nad pandemią  
życzymy mieszkańcom samych sukcesów, dobroci 

od ludzi, radości, wzajemnej serdeczności  
i życzliwości. Niech przy świątecznym stole  
nie zabraknie ciepła rodzinnej atmosfery  

i optymistycznego spojrzenia w przyszłość,  
a nadchodzący 2021 rok obfituje tylko  

w pomyślne wydarzenia.

Święta Bożego Narodzenia to wyjątkowy
czas radości, życzliwości i rodzinnego ciepła. 

To także najlepszy moment, by dzieląc się  
wigilijnym opłatkiem 

życzyć sobie pokoju i dobra, miłości i zdrowia,  
zrozumienia oraz przebaczenia.

Życzymy Państwu i Waszym najbliższym
na ten wyjątkowy świąteczny czas dużo  

wewnętrznego spokoju, zdrowia i nadziei,
że ten nowy rok 2021 będzie szczęśliwy

oraz obfity w sukcesy, miłe zdarzenia i dni  
warte zapamiętania.

Niech nowo narodzony Jezus Chrystus
Was strzeże i błogosławi na każdy dzień.

Burmistrz  
Sochaczewa
Piotr Osiecki

Przewodniczący  
Rady Miejskiej

Sylwester Kaczmarek

Andrzej Kierzkowski 
Przewodniczący  
Rady Powiatu

Tadeusz Głuchowski
Wicestarosta

Jolanta Gonta 
Starosta Sochaczewski

Maciej Frankowski

Wspomniany piętrowy bu-
dynek to XIX-wieczna karcz-
ma znajdująca się przy ul. 
Warszawskiej 31. Niegdyś 
znajdował się tam zajazd Da-
niela Rutkowskiego. Budy-
nek wyburzono w pierwszej 
połowie lat 90. W trakcie prac 
rozbiórkowych, pod jedną z 
drewnianych podłóg zajaz-
du, natrafiono na dokumen-
ty powiązane z Sochacze-
wem. Znajdowały się wśród 
nich fragmenty pism urzę-
dowych, gazet oraz prywat-
nej korespondencji, należą-
cej w przeważającej części do 
niejakiej Zofii Klementowicz. 
Rachunki za różnego rodza-
ju usługi wykonywane w bu-
dynku sugerują, iż mogła ona 
być właścicielką zajazdu. Bar-
dzo możliwe, że była ona też 
autorką zbioru odnalezio-
nych przepisów. Zeszyt trafił 
do zbiorów Muzeum Ziemi 
Sochaczewskiej i Pola Bitwy 
nad Bzurą. 

- Książka, a właściwie ka-
jecik, z przepisami kucharski-
mi liczy ponad 40 stron. We-
dług naszych badań powstał 
on ponad sto lat temu. Zbiór 
przepisów należał najpraw-
dopodobniej do jednej osoby, 
bowiem wszystkie receptu-
ry zostały spisane tym samym 
charterem pisma, w różnych 

okresach czasu. Wraz z inny-
mi dokumentami zeszyt zo-
stał ukryty przez właścicie-
li budynku, opuszczających 
miasto przed zbliżającym się 
do Sochaczewa frontem pod-
czas I wojny światowej. Fakt, że 
pozostał on nienaruszony do 
czasów nam współczesnych, 
może oznaczać, że nigdy tu już 
nie wrócili – mówi pracow-
nik   sochaczewskiego muzeum 
Radosław Jarosiński. 

Wiosną tego roku zapre-
zentowaliśmy przepis na babę z 
chleba żytniego. Zainteresowa-
ła się nim Fundacja Kuchnia, 
której jedną z misji jest chro-
nienie od zapomnienia regio-
nalnych smaków. Przepis na 
sochaczewską babę trafił m.in. 
do wydanej przez fundację bro-
szury „Mazowieckie smakołyki 
w kuchni”. 

Ponownie zajrzeliśmy do 
zachowanych receptur. Niektó-
re przepisy są dość intrygujące, 
zwłaszcza z uwagi na użyte w 
nich składniki oraz zastosowa-
nie dawnych miar i wag. Nie-
które trudno odczytać, duża 
część z nich jest bardzo lako-
niczna. Tym razem szukali-
śmy dań związanych z tradycją 
wigilijną i natrafiliśmy na dwa 
przepisy na przyrządzanie ryb. 
Szczerze zachęcamy do przete-
stowania przepisów sprzed wie-
ku, a może okażą się strzałem w 
dziesiątkę? 

- Potrawy rybne w na-
szym regionie na początku 
XX wieku były bardzo popu-
larne, nie tylko w święta. W 
rzekach było wówczas wię-
cej ryb niż obecnie. Kto sam 
nie złowił, mógł kupić świeżą 
rybę na targu. Handlem tym 
zajmowali się głównie Żydzi. 
Skupowali karpie, karasie, 
szczupaki od osób posiadają-
cych stawy hodowlane znaj-
dujące się w naszym regionie. 
Choć obecnie zdziczałe, nie-
które z tych zbiorników wod-
nych zachowały się do dzisiaj. 
Przykładowo, największy tego 
typu akwen, o powierzchni 
jednego hektara, zlokalizo-
wany jest w miejscowości Se-
werynów, w gminie Rybno 
– przypomina Radosław Ja-
rosiński. 

Stuletnia książka kuchar-
ska zawiera dziesiątki przepi-
sów na różne potrawy rybne, 
mięsne, ciasta i słodkie wypie-
ki. Przeczytamy w niej m.in. 
o sposobach pieczeniach tor-
tów i robienia andrutów (wa-
fli), przepisy na auflauf (zapie-
kankę), paszteciki, kaczkę po 
genueńsku, kluski francuskie 
do rosołu, ciasto na wałku, re-
cepturę robienia miodu pitnego 
czy sposoby marynowania pie-
czarek i przygotowania ogór-
ków na zimę. Na pewno jesz-
cze nie raz nadarzy się okazja, 
by sięgnąć po dawne receptury.

Ryby spod podłogi
Kilka miesięcy temu pisaliśmy o niezwykłym znalezisku wydobytym spod podłogi rozebranej  
w latach 90. karczmy przy ul. Warszawskiej. Wśród dokumentów sprzed ponad stu lat robotnicy 
natrafili na kajet z przepisami kucharskimi. Ponownie zajrzeliśmy do niego w poszukiwaniu inspiracji, 
tym razem do przygotowania potraw tradycyjnie związanych z Wigilią. 

Karp po włosku - „Pokrój karpia na dzwonki i włóż do rondla.  
Dodaj pietruszki, cebuli, siekanych grzybów, parę łyżek oliwy, szklankę 

białego wina, soli, pieprzu. Gotuj z takim sosem, podaj na stół”.

Szczupak na sosie hiszpańskim – „Szczupaka oprawionego, 
solą prażoną umiarkowanie nasolić. Niech tak stoi dwie godziny. Przez 

ten czas wziąć marchwi, selerów, pietruszki, brukwi i cebuli,  
to wszystko utrzeć na tarce, na pół z masłem pomieszać. Rybę tą masą 
grubo wysmarować, szczupaka włożyć i przekładać tą masą póki się 
wszystkiej nie ułoży. Dodać korzeni i postawić na węglach - ma się 

przegotować sos z tychże samych jarzyn, tj. żeby w osobnym garnuszku 
ugotować. Jak już szczupak będzie miękki, to go wyjąć i postawić  

na ciepłym miejscu, a czas pozostały dusić tarte jarzyny aż będą dobre. 
Na koniec sok z cytryny wycisnąć i polać”.
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Z okazji zbliżających się świąt Bożego Narodzenia 
życzę Państwu, aby betlejemski cud narodzin  

Dzieciątka Bożego napełnił światłością nasze serca. 
Niech ten niezwykły czas przyniesie  

nam spokój i miłość 
oraz pozwoli na głęboką refleksję nad wiarą. 

Łukasz Gołębiowski 
Radny Sejmiku Województwa Mazowieckiego

Niech maleńki Pan Jezus z Betlejem 
 obdarzy nadzieją i pokojem nasze serca, 

nasze rodziny i Ojczyznę.
Niech radość z narodzenia Zbawiciela 

pozostanie z nami przez cały nowy 2021 rok.
Maciej Małecki

Sekretarz Stanu w Ministerstwie Aktywów Państwowych
Poseł na Sejm RP

Niech zbliżające się święta Bożego Narodzenia  
będą pełne rodzinnego ciepła i radości.  

Niech przyniosą z sobą miłość, szczęście i nadzieję, 
Nowy rok zaś niech będzie czasem pokoju i realizacji 

osobistych zamierzeń, czego życzy

Mirosław Adam Orliński
Wiceprzewodniczący  

Sejmiku Województwa Mazowieckiego

Sebastian Stępień

Mimo trudnej sytuacji związa-
nej z pandemią nie brakuje chęt-
nych, by pomagać. Przekona-
ją się o tym dzieci będące pod 
opieką działającego przy socha-
czewskim MOPS Klubu Wo-
lontariuszy. Jak powiedział nam 
koordynator grupy Piotr Pętlak, 
każde otrzyma wymarzony pre-
zent. Napisały już listy do Święte-
go Mikołaja, a te trafiły do osób, 
które pomogą Mikołajowi w 
spełnieniu dziecięcych pragnień. 

- Nie jestem zwolennikiem 
uzależniania dzieci od elektro-
niki, dlatego poprosiłem, żeby 
nie prosiły Świętego Mikołaja o 
tego typu prezenty– mówi Piotr 
Pętlak. – W listach pojawiły się 
oczywiście zabawki. Starsze 
dzieci poprosiły o wymarzone 
ciuchy, czy kosmetyki. Szcze-
gólnie wzruszający był list od 
jednego chłopca, który poprosił 
o zabawkę, ale nie dla siebie, tyl-
ko dla swojego pieska. Mikołaj 
wywiąże się z zamówienia, ale 
planuje też dorzucić coś ekstra 
do tej paczki.

Listy do Mikołaja napisa-
ły też dzieci z Placówki Opie-
kuńczo-Wychowawczej w pod-
sochaczewskich Giżycach. Jak 
mówi dyrektor Kamila Goła-
szewska-Kotlarz tu również do-
minowały prośby o zabawki, 
ubrania i kosmetyki.

- Darczyńcy zgłaszają się 
do nas już od końca listopada – 

mówi dyrektor POW Giżyce.  
– Pierwsza runda prezentów już 
za nami. Dzieci zostały obdaro-
wane 6 grudnia z okazji Miko-
łajek. Zorganizowaliśmy im też 
spotkanie z darczyńcami. Chcia-
łam w tym miejscu serdecz-
nie podziękować Mazowieckiej 
Grupie Motocyklowej, Agacie 
Grzegorowskiej oraz organizacji 
Lions Club, za pozytywną ener-
gię, ciepłe słowa jak również 
przekazane w Mikołajki prezen-
ty dla naszych podopiecznych.

W POW Giżyce upominków 
nie zabraknie również pod cho-
inką. W tym roku jest to szcze-
gólnie ważne, bo jak mówi Kami-
la Gołaszewska-Kotlarz, z uwagi 
na pandemię spodziewa się, że w 
placówce na święta zostanie wię-
cej dzieci niż zazwyczaj. 

Udało nam się porozmawiać 
z jedną z osób biorących udział w 
akcji „List do Świętego Mikołaja”. 
Jak zdradziła, bardzo wzruszył ją 
list który otrzymała, bo 14-let-
ni chłopiec prosi w nim o dresy 
sportowe, które mają sprawić, że 
stanie się w przyszłości tak do-
brym piłkarzem, jak jego idol 
Robert Lewandowski. 

- Sama mam syna i uderzy-
ło mnie, że tak wydawałoby się 
podstawowy przedmiot codzien-
nego użytku jak dresy, może być 
czyimś wymarzonym prezen-
tem pod choinkę – mówi nasza 
rozmówczyni pragnąca zacho-
wać anonimowość. – Oczywiście 
z radością zrealizuję ten prezent i 

postaram się jeszcze dorzucić do 
paczki jakieś drobne bonusy.

W miniony weekend swój fi-
nał miała już „Szlachetna Pacz-
ka”. Pozytywną weryfikację w 
projekcie przeszło 77 rodzin z te-
renu Sochaczewa i okolic. Trafi-
ły do nich głównie sprzęty AGD, 
meble, środki czystości i artykuły 
spożywcze. 

- W tym roku w przepro-
wadzenie finału włączyły się 34 
osoby, dzięki którym przebiegł 
sprawnie i bez opóźnień – mówi 
Damian Stępniak, zastępca li-
dera akcji w rejonie Sochacze-
wa. – Nie brakuje wzruszających 

momentów i łez wśród obdaro-
wujących i obdarowywanych. 
Daje nam to pozytywną energię, 
która, mimo że pracujemy na 
najwyższych obrotach od piątku 
do niedzieli, nie pozwala nawet 
odczuwać zmęczenia. 

W działania „Szlachetnej 
Paczki” włącza się od siedmiu 
lat, czyli od kiedy powstał tzw. 
rejon Sochaczewa, Piotr Pętlak. 
Jak mówi, przyciąga go idea 
wdrażana w życie w tym przed-
sięwzięciu.

- „Szlachetna Paczka” łączy 
ludzi. Konkretne osoby przygo-
towują pomoc dla konkretnej 

rodziny, która wcześniej prze-
szła weryfikację, co daje pew-
ność, iż pomoc trafia do napraw-
dę potrzebujących. Pamiętam 
sytuację sprzed siedmiu lat, gdy 
przyjechaliśmy z pomocą do 
starszego małżeństwa. Wzrusze-
nie chwyciło mnie za gardło, kie-
dy zobaczyłem wdzięczność i łzy 
tych państwa przy wyciąganiu z 
przygotowanej paczki tak pod-
stawowych artykułów spożyw-
czych jak mąka i cukier. Innym 
razem pomagaliśmy samotnej 
matce trójki dzieci. Kobieta pra-
cowała na drugą zmianę, więc 
w domu mogła być dopiero po 

23.00. Mogliśmy skorzystać z 
uprzejmości strażaków, którzy 
zaofiarowali się, że przewiozą 
pomoc o dowolnej godzinie. Po-
stanowiliśmy więc nie odkładać 
dostarczenia paczki poza finał, 
co okazało się bardzo trafione. 
Najmłodszy synek tej pani miał 
akurat tamtego dnia urodziny i 
był przeszczęśliwy, że te wszyst-
kie wspaniałości dotarły właśnie 
w związku z jego świętem. 

„Szlachetna Paczka” przy-
nosi niekiedy zaskakujące efek-
ty. Osoby, które przed laty zosta-
ły obdarowane, często włączają 
się w akcję jako darczyńcy albo 
wolontariusze. Tradycyjnie w 
przeprowadzeniu finału biorą 
udział członkowie Klubu Wo-
lontariusza z MOPS. W finał 
„Szlachetnej Paczki” od lat włą-
czały się też dzieci z POW Gi-
życe, które pomagały w maga-
zynie akcji tworzonym w LO 
Chopina. W tym roku, przez co-
vid, nie mogły zaangażować się 
w ten sposób, więc pracownicy 
POW, ich znajomi i przyjacie-
le przeprowadzili zbiórkę pie-
niędzy, zakupili środki czystości 
i artykuły spożywcze, a pod-
opieczni ośrodka z radością spa-
kowali te prezenty. I w ten sym-
boliczny sposób, na odległość, 
kolejny raz dzieci z Giżyc wzię-
ły dział w „Szlachetnej Paczce”. 

Jak widać dobro jest zaraźli-
we, wraca do osób które je oka-
zują, a nawet pandemia nie jest w 
stanie go powstrzymać.

Czas Świętych Mikołajów
Jak się okazało pandemia nie jest w stanie powstrzymać ludzkiej dobroci i życzliwości. Doskonale widać to na przykładzie 
dwóch dużych akcji społecznych. 13 i 14 grudnia odbył się finał „Szlachetnej Paczki”, która wspomogła 77 rodzin  
z Sochaczewa i okolic. Trwa też akcja „List do Świętego Mikołaja”.

Do POW Giżyce przyjechali przyjaciele z mikołajkowymi prezentami

Nieodłączną częścią finału „Szlachetnej Paczki” są wspólne zdjęcia z darczyńcami
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Daniel Wachowski

Przyszłoroczne   dochody samo-
rządu sięgną 195,4 mln, a wy-
datki 199,9 mln. Na inwestycje 
burmistrz odłożył w budżecie 
20,9 mln. W prawie 75 proc. zo-
staną one sfinansowane z po-
zyskanych już dotacji. Na część 
wydatków ratusz nie ma wpły-
wu, dlatego w uchwale wprost 
napisano, że skutki wzrostu 
minimalnego wynagrodzenia 
oznaczają w skali miasta ok. 
1,25 mln, wprowadzenie Pra-
cowniczych Planów Kapitało-
wych – ok. 500 tys. a wzrost wy-
nagrodzeń nauczycieli oznaczał 
konieczność poszukania ok. 1,9 
mln zł.

Zobowiązania nie rosną
- Od pierwszych dni, gdy pełnię 
urząd burmistrza, proszę o jed-
ność i współpracę. Szczególnie 
teraz, w czasach covidu, potrze-
ba nam zgody, dlatego apeluję 
do radnych z Koalicji Obywa-
telskiej i klubu Bezpartyjnych 
Samorządowców, aby przestali 
głosić swoje katastroficzne wi-
zje dotyczące budżetu miasta. 
Minęły dwa lata i ich przepo-
wiednie o rzekomo trudnej sy-
tuacji miasta nie sprawdzają się. 
Nawet w tak trudnym ze wzglę-
du na pandemię 2020 roku re-
alizujemy bez przeszkód in-
westycje, pozyskujemy środki 
zewnętrzne, pomagamy przed-
siębiorcom, wspieramy MO-
SiR i ZKM, które nie zarabiają 
z powodu ograniczeń. Utrzy-
mujemy wszystkie programy 
społeczne i ulgi wynikające z 
sochaczewskich kart seniora 
czy dużej rodziny. Pokażmy, że 
jesteśmy gotowi razem stawić 
czoła wyzwaniom 2021 roku, 
bo tego oczekują od nas miesz-
kańcy a nie jałowych dyskusji 
na sesjach czy portalach spo-
łecznościowych – mówi Piotr 
Osiecki. 

I zapewne w ten spo-
sób odnosi się do wydarzeń 
z ostatniej, listopadowej sesji. 
W jej trakcie jedna z radnych 
KO kolejny raz twierdziła, że 
miasto się zadłuża, ma ponad 
60 mln zł zobowiązań, co nie 
przeszkodziło jej kilka minut 

później zagłosować „za” przy-
jęciem Wieloletniej Progno-
zy Finansowej, gdzie wyraźnie 
wskazano, iż łączna kwota zo-
bowiązań na koniec 2021 roku 
będzie taka sama jak na ko-
niec roku 2020 i wyniesie 47,3 
mln przy rocznych dochodach 
na poziomie 200 mln. Dodat-
kowo spłata rozłożona jest do 
2030 roku, na dziesięć lat, w 
czasie których przez budżet 
miasta przepłynie ok. dwóch 
miliardów złotych. 

A wystarczyło  
zajrzeć do internetu
Apelując o rzeczowość i 
współpracę burmistrz za-
pewne odniósł się też do 
wracającego na sesję tema-
tu dawnego gmachu policji 
przy ul. Warszawskiej. Je-
den z radnych klubu Bez-
partyjnych Samorządow-
ców znowu dopytywał, 
dlaczego miasto nie prze-
jęło budynku przy ul. War-
szawskiej, skoro w kwiet-
niu 2007 roku rada podjęła 
uchwałę na podstawie któ-
rej ratusz miał przekazać 
działkę przy ul. 1 Maja pod 
budowę komendy, a po 
przeprowadzce munduro-
wych otrzymać stary gmach 
KPP. Wyjaśnień udzielali 
zarówno burmistrz Osiecki, 
jak i jego zastępca Dariusz 
Dobrowolski, tłumacząc, że 
w tej sprawie ówczesna rada 
podjęła nie jedną, ale dwie 
uchwały. Pierwszą w kwiet-
niu, a następną w lipcu 2007 
roku, i w tej drugiej nie było 
już żadnego zapisu o zamia-
nie   nieruchomości.   Całej 
dyskusji udałoby się niknąć, 
gdyby radny przed sesją zaj-
rzał do Biuletynu Informa-
cji Publicznej UM, gdzie 
obydwie uchwały są dostęp-
ne od lat, a dotarcie do nich 
zajmuje dwie minuty.

RIO pozytywnie  
o budżecie
Najważniejszym tematem 
grudniowej sesji będzie bu-
dżet miasta na 2021 rok. Na 
jego temat, jak również na 
temat Wieloletniej Progno-

Na inwestycje ponad 20 mln
18 grudnia odbędzie się ostatnia w tym roku sesja rady miasta, w trakcie której omówione zostaną dwa strategiczne dla 
samorządu dokumenty – projekt budżetu na 2021 rok oraz ściśle związana z nim Wieloletnia Prognoza Finansowa. Ten drugi 
dokument wskazuje nie tylko inwestycje, jakie miasto chce przeprowadzić w najbliższych latach, ale też źródła ich finansowania. 

Na inwestycje w 2021 roku miasto wydzieliło prawie 21 mln. zł. 
Oto najważniejsze z nich:
 10.412.000 zł – przebudowa trzech ulic na terenie Chemitexu, ich odwodnienie, bu-

dowa kanalizacji deszczowej w ul. Płockiej i zbiornika retencyjnego na wody opadowe
 3.574.000 zł - przebudowa ul. 15 Sierpnia - etap II 
 1.958.000 zł - budowa sali gimnastycznej przy Szkole Podstawowej nr 2 
 1.413.000 zł – wymiana kopciuchów na piece ekologiczne
 769.600 zł – termomodernizacja budynku Środowiskowego Domu Samopomocy 
 495.000 zł – dokończenie prac przy budowie amfiteatru wraz z widownią
 300.000 zł - budowa oświetlenia w ul. 15 Sierpnia
 300.000 zł - przebudowa monitoringu miejskiego
 231.000 zł - budowa mostu na Bzurze – dokumentacja projektowa

W przyszłym roku za niemal milion złotych realizowane będą również zwycięskie pro-

jekty Sochaczewskiego Budżetu Obywatelskiego, w tym m.in. modernizacja stadionu 
Bzury w Chodakowie (600 tys. zł).

zy Finansowej wypowie-
działa się już Regionalna 
Izba Obrachunkowa, insty-
tucja na bieżąco badająca, 
czy samorząd ma pienią-
dze na wypełnianie swych 
zadań, opiniująca sprawoz-
dania budżetowe, monito-
rująca w ciągu roku jego do-
chody i wydatki. O budżecie 
i WPF Izba wydała już opi-
nię pozytywną. 

Jak podkreśla Piotr 
Osiecki, od trzydziestu lat, 
z sześcioma kolejnymi bur-
mistrzami, projekty bu-
dżetu sporządza jedna oso-
ba, skarbnik miasta Jolanta 
Brzóska, urzędnik o wyjąt-
kowych kompetencjach i 
doświadczeniu. 

- Pani skarbnik nawet w 
bardzo trudnych dla samo-
rządu latach 90 nie pozwo-
liła, by miasto nadmiernie 
się zadłużyło. Od trzech de-
kad stoi na straży finansów 
Sochaczewa i z takim bez-
piecznym planem docho-
dów i wydatków na 2021 rok 
wyjdzie do radych na naj-
bliższej sesji. Liczę, że wszy-
scy radni zagłosują „za” tym 
budżetem – zaznacza bur-
mistrz. 

Na co wydajemy  
pieniądze?
Patrząc na plan dochodów 
i wydatków warto bliżej 
przyjrzeć się, na co ratusz 
wydaje pieniądze. Najwięk-

szy dział budżetu to oświa-
ta i wychowanie (65,6 mln), 
w którym mieści się m.in. 
utrzymanie szkół podsta-
wowych, zerówek, przed-
szkoli (w tym 7 mln to 
dotacje dla przedszkoli pry-
watnych), dokształcanie na-
uczycieli, praca metodyków, 
kształcenie dzieci ze spe-
cjalnymi potrzebami.

Drugi duży dział budże-
tu (51,8 mln) wspiera rodzi-
ny, a pod tym hasłem kryją 
się np. świadczenia rodzin-
ne, 500+, dodatki do za-
siłków, „becikowe”, zasiłki 
pielęgnacyjne, fundusz ali-
mentacyjny, program „Do-
bry start”, zapewnienie opie-
ki dzieciom umieszczonym 
w placówkach opiekuńczo – 
wychowawczych, utrzyma-
nie Żłobka Miejskiego.

Trzeci dział budżetu, któ-
ry pochłonie 24,7 mln, to sze-
roko rozumiana gospodarka 
komunalna i ochrona środo-
wiska. Mieści się w nim od-
bieranie, transport, odzysk i 
unieszkodliwianie odpadów 
komunalnych, utrzymanie 
PSZOK, oczyszczanie mia-
sta, konserwacja zieleni miej-
skiej, opieka nad bezdomny-
mi zwierzętami, oświetlenie 
ulic, utrzymanie ogródków 
jordanowskich, budowa ka-
nalizacji deszczowej.

Wielomilionowe wydat-
ki wiążą się też z pomocą 
społeczną (11,7 mln). W tym 
dziale budżetu zapisano np. 
utrzymanie MOPS, DDPS i 
Środowiskowego Domu Sa-
mopomocy, przeciwdziałanie 
przemocy w rodzinie, zasił-
ki okresowe i celowe, wypłatę 

dodatków mieszkaniowych, 
zasiłków stałych, dożywia-
nie, opiekę nad bezdomnymi. 

Piąty największy dział 
budżetu to transport i łącz-
ność (8,6 mln). Mieści się w 
nim m.in. działanie ZKM, 
utrzymanie i bieżące remon-
ty dróg, bezpłatne przejazdy 
komunikacją miejską, dota-
cja dla powiatu na opracowa-
nie projektu nowego mostu 
na Bzurze oraz przebudowa 
ul. 15 Sierpnia. A to tylko pięć 
z wielu zakresów zadań, jaki-
mi zajmuje się samorząd. 

Kultura, turnieje,  
stypendia
Miasto dba także o czy-
stość na ulicach i w par-
kach, dotuje instytucje kul-
tury (SCK, muzeum, MBP) 
oraz Miejski Ośrodek Spor-
tu i Rekreacji, organizuje 
imprezy kulturalne, turnie-
je, funduje stypendia za wy-
bitne osiągnięcia sportowe, 
stypendia dla najlepszych 
uczniów, wspiera kluby i 
UKS-y organizujące zajęcia 
sportowe, dopłaca do dzia-
łalności świetlic szkolnych, 
finansuje szczepienia, ba-
dania profilaktyczne, two-
rzy środowiskowe place za-
baw i siłownie zewnętrzne, 
utrzymuje centrum moni-
toringu i całodobowy tele-
fon interwencyjny miasta, 
dba o cmentarz komunalny, 
cmentarz wojenny w Troja-
nowie i kilkaset mieszkań 
komunalnych. 

Dochody budżetu miasta na przestrzeni ostatnich lat i prognoza na 2021 rok
200 mln
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NASZE SPRAWY

„Nigdy nie ma dobrego momentu na pożegnanie bliskich,  
ale zawsze jest dobry czas, żeby otulić ich myślami.”

Z wielkim smutkiem przyjęliśmy wiadomość o śmierci

Ś.P.
Zbigniewa Starzyńskiego

Pani Alicji Starzyńskiej i Najbliższym
wyrazy głębokiego współczucia i słowa otuchy przekazują

Chórzyści Towarzystwa Śpiewaczego Ziemi Sochaczewskiej 

Z ogromnym żalem i smutkiem przyjęliśmy wiadomość o śmierci
wieloletniego prezesa Przedsiębiorstwa Energetyki Cieplnej  

w Sochaczewie

Zbigniewa Starzyńskiego
Szczere wyrazy współczucia rodzinie, bliskim  

i przyjaciołom przekazują

Burmistrz Sochaczewa
Piotr Osiecki

wraz z pracownikami Urzędu Miasta

Przewodniczący Rady Miejskiej
Sylwester Kaczmarek

wraz z radnymi

KONDOLENCJE

30 listopada, w wieku 67 lat, 
zmarł Zbigniew Starzyński, 
wieloletni pracownik oraz 
prezes   Przedsiębiorstwa 
Energetyki Cieplnej w Socha-
czewie, a później wiceprezes 
największej w Sochaczewie 
Spółdzielni Mieszkaniowej 
Lokatorsko–Własnościowej 
odpowiedzialny za sprawy 
techniczne. 

Zbigniew   Starzyński zajmo-
wał się sprawami sochaczew-
skiego ciepłownictwa przez 
22 lata. Zanim w 1992 roku 
miasto utworzyło samodziel-
ne Przedsiębiorstwo   Energe-
tyki Cieplnej, pracował w Wo-
jewódzkim Przedsiębiorstwie 
Energetyki Cieplnej zarządza-
jącym ciepłem na terenie całe-
go województwa skierniewic-
kiego. W czasie, gdy był szefem 
PEC (1992-2005), a później wi-
ceprezesem (2005-2007), opra-
cowano i wdrożono nową kon-
cepcję ogrzewania miasta, a z 
pomocą Unii Europejskiej wy-
remontowano kotłownie wę-
glowe i przekształcono je w 
opalane olejem. Do dziś ska-
la i wartość tego projektu robią 

wrażenie. Uciepłownienie mia-
sta polegało na likwidacji kil-
ku węglowych, przebudowie 
dziesięciu innych kotłowni wę-
glowych na olejowo-gazowe, 
wymianie niemal 12 km sieci 
cieplnej. Koszt zadania wyniósł 
ponad 30 mln zł. W czasach 
prezesury Zbigniewa Starzyń-
skiego miasto wyszło z bardzo 
poważnego kryzysu związane-
go z wysokimi cenami oleju w 
latach 2004-2005. Prezes Sta-
rzyński angażował się w dzia-
łania zmierzające do doprowa-
dzenia gazu do miasta. W 2007 
roku odszedł z PEC. W kolej-
nych latach związał się m.in. ze 
Spółdzielnią Mieszkaniową Lo-
katorsko-Własnościową, gdzie 
być wiceprezesem do spraw 
technicznych, a krótko także 
p.o. prezesa.

Zostanie   zapamiętany jako 
niezwykle sympatyczny, ser-
deczny człowiek, ale też wyso-
kiej klasy fachowiec. Msza ża-
łobna za jego duszę odprawiona 
została 5 grudnia w kościele św. 
Wawrzyńca. Spoczął na cmen-
tarzu komunalnym na Wypa-
lenisku.

(daw)

Pożegnaliśmy  
Zbigniewa Starzyńskiego

Sebastian Stępień

- Codziennie na polskich dro-
gach zatrzymywani są pijani 
kierowcy. Ich zaburzona psy-
chomotoryka niejednokrotnie 
była przyczyną tragedii. Oprócz 
nich jest również inna grupa 
osób, niosąca takie samo zagro-
żenie w ruchu drogowym – kie-
rowcy pod wpływem narkoty-
ków. I choć czasami wystarczy 
jedno spojrzenie, aby rozpo-
znać, czy ktoś spożywał alkohol 
przed jazdą autem, tak w przy-
padku narkotyków i niektó-
rych leków jest to zdecydowa-
nie trudniejsze – mówi oficer 
prasowy KPP w Sochaczewie, 
mł. asp. Agnieszka Dzik.

Potrzebę posiadania ana-
lizatora Aguila Scan zasygna-
lizowała samorządowi so-
chaczewska komenda policji. 
Burmistrz Piotr Osiecki, po 
przeanalizowaniu możliwości 
budżetowych miasta, wyraził 
zgodę na zakup kosztującego 10 
tys. zł urządzenia, które zosta-
ło już przekazane policji. Sprzęt 
znacząco usprawni pracę so-
chaczewskich funkcjonariuszy, 
a zwłaszcza tych z wydziału ru-
chu drogowego.

Przypomnijmy, że tylko w 
tym roku, na drogach powia-
tu sochaczewskiego doszło do 
trzech wypadków śmiertel-
nych, których uczestnicy byli 
pod wpływem środków odu-

rzających. Należy przy tym pa-
miętać o lekach, które również 
mogą zaburzać postrzeganie 
sytuacji u prowadzącego po-
jazd. 

- Przyjmując środki farma-
kologiczne trzeba czytać ulotkę, 
w której są zawarte informacje 
o wpływie leku na prowadzenie 
pojazdów. Silne leki, np. uspo-
kajające czy przeciwbólowe, 

mogą mieć wpływ na zachowa-
nie kierowcy i szybkość jego re-
akcji – mówi Agnieszka Dzik.

Badanie z użyciem nar-
kotestu Aquila Scan jest bar-
dzo proste i szybkie. Pobrana 
próbka śliny wędruje do ana-
lizatora i po kilku minutach 
wynik jest gotowy. Analiza-
tor jest niezwykle czuły i wy-
kryje nawet najmniejsze daw-

ki zabronionych substancji w 
organizmie. W sytuacji gdy 
wykonany test da wynik po-
zytywny na obecność narko-
tyków, testowana osoba zo-
stanie skierowana na badanie 
krwi, by ostatecznie potwier-
dzić wynik.

- Kolejny raz mogliśmy li-
czyć na wsparcie burmistrza 
Piotra Osieckiego i samorzą-
du, za co bardzo dziękuję, bo 
jestem przekonany, że dzię-
ki temu urządzeniu zosta-
nie uratowane życie niejednej 
osoby. Patrząc na zdarzenia, 
do których doszło w tym i w 
ubiegłym roku, możemy z 
całą pewnością powiedzieć, że 
kierowcy pod wpływem nar-
kotyków są bardzo poważ-
nym problemem. Otrzymany 
sprzęt pomoże nam podejmo-
wać zdecydowane działania 
wobec tej grupy uczestników 
ruchu drogowego, która niesie 
śmiertelne zagrożenie dla in-
nych – mówi Komendant Po-
wiatowy Policji, insp. Michał 
Safjański.

Kierowcy powinni mieć 
się na baczności. Jeśli osoba 
pod wpływem narkotyków 
doprowadzi do wypadku, w 
którym inny uczestnik ruchu 
drogowego doznał ciężkiego 
uszkodzenia ciała lub zmarł, 
sąd może orzec karę do 12 lat 
pozbawienia wolności. Kara 
nie może zostać zawieszona.

Brałeś narkotyki?  
Szybki test to pokaże
Komenda Powiatowa Policji otrzymała wsparcie od miasta w walce z kierowcami 
będącymi pod wpływem narkotyków. Do mundurowych trafił przenośny 
analizator Aquila Scan. Narkotest będzie wykorzystywany do wstępnego badania 
kierowców na zawartość środków odurzających w organizmie.
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POWIAT

Konferencja nieprzypadkowo 
odbyła się na terenie Zespo-
łu Szkół Centrum Kształcenia 
Praktycznego,  bo z przyznanej 
przez rząd puli aż 5 mln zł prze-
znaczonych zostanie na budo-
wę nowej hali sportowej przy 
popularnej „Osiemdziesiątce”. 
Pozostałe 4 mln zł dla samorzą-
du powiatowego to wsparcie in-
westycji polegającej na rozbu-
dowie obiektu mostowego na 
rzece Bzurze w ciągu drogi po-
wiatowej ul. Mostowej wraz z 
dojazdami i budowie chodnika 
przy ul. Brukowej. 

- Już od dawna samorząd 
powiatowy chciał zbudować 
halę sportową dla „Osiemdzie-
siątki”, jak i nowy, wygodniej-
szy, szerszy i bezpieczniejszy 
most w ulicy Mostowej, ale oba 
zadania były zbyt kosztowne. 
Dzisiejsza wiadomość jest dla 
nas wspaniała. Inwestycje na-
reszcie będą mogły być zreali-
zowane. Dziękuję w imieniu sa-
morządowców, jak i wszystkich 
mieszkańców powiatu. To nie 
pierwszy raz, kiedy dzięki za-
angażowaniu ministra Macieja 
Małeckiego, posła ziemi socha-
czewskiej, na teren powiatu tra-
fiają potężne środki finansowe, 
zarówno wspierające rozwój 
gmin, miasta, jak też wspiera-
jące działanie służby zdrowia w 
czasie pandemii – mówiła pod-
czas konferencji starosta socha-
czewski Jolanta Gonta.

Kwota 8 mln 200 tys. stano-
wi dofinansowanie zadań in-

westycyjnych na terenach po-
szczególnych gmin. Tę dobrą 
informację minister przeka-
zał osobiście uczestniczącym w 
spotkaniu wójtom.

1,8 mln zł otrzyma gmina 
Młodzieszyn na przebudowę i 
rozbudowę gospodarki wodno-
-ściekowej. Do gminy Iłów po-
wędruje 1,4 mln zł celem bu-
dowy Stacji Uzdatniania Wody 
w miejscowości Lubatka. Z ko-
lei gmina Teresin otrzyma do-
finansowanie w wysokości 
1,5 mln zł na wymianę opraw 
oświetleniowych na technolo-
gię LED, uzupełnienie oświe-
tlenia w nowych lokalizacjach 
i modernizację infrastruktu-
ry oświetleniowej. Gmina So-
chaczew zyska wsparcie w wy-

sokości 1,6 mln zł na budowę 
Stacji Uzdatniania Wody w Żu-
kowie oraz na budowę świetlicy 
w Andrzejowie Duranowskim. 
Gmina Rybno cieszyć się może 
z dofinansowania o wartości 1,3 
mln zł przyznanego na budo-
wę ośrodka zdrowia. Natomiast 
gminie Brochów przydzielono 
600 tys. zł na budowę sieci wo-
dociągowej rozdzielczej wraz z 
odgałęzieniami do granic dzia-
łek w miejscowościach: Tułowi-
ce, Brochów, Sianno, Lasocin, 
Famułki Brochowskie, Łasice.

- Jako poseł ziemi socha-
czewskiej bardzo się cieszę, że 
kolejne milionowe dotacje tra-
fiają do nas. Te pieniądze zosta-
ną przeznaczone na konkretne 
inwestycje, których mieszkańcy 

potrzebują. Inwestycje samorzą-
dowe to także potężny zastrzyk 
finansowy dla wykonawców, 
którzy je będą realizować i ich 
pracowników, którzy znajdą 
przy nich zatrudnienie. Ponadto, 
dzięki tym pieniądzom nie trze-
ba będzie rezerwować środków 
własnych z budżetów samorzą-
dów i będą one mogły pójść na 
inne ważne cele – powiedział mi-
nister Małecki, przypominając, 
że samorządy ziemi sochaczew-
skiej już wielokrotnie pokazały, 
że dobra współpraca z rządem 
przynosi powiatowi sochaczew-
skiemu świetne efekty.

– Jestem pewien, że tak bę-
dzie i tym razem – dodaje.

Starostwo Powiatowe  
w Sochaczewie

Ponad 17 mln od rządu
Ponad 17 mln zł trafia na teren powiatu sochaczewskiego z Rządowego Funduszu 
Inwestycji Lokalnych. Informację tę przekazał lokalnym samorządowcom minister Maciej 
Małecki podczas konferencji prasowej w środę 9 grudnia. To kolejny zastrzyk pieniędzy  
z budżetu państwa pozwalający zrealizować ważne lokalne inwestycje.

Powiatowy Urząd Pracy w 
Sochaczewie informuje, że 
obecnie dysponuje kilku-
dziesięcioma ofertami pra-
cy, zarówno w kraju jak za 
granicą.

Na lokalnym rynku poszu-
kiwani są następujący fa-
chowcy: pracownik biurowy, 
sprzątaczka, pomoc kuchen-
na, maszynista maszyn i urzą-
dzeń oczyszczalni ścieków, 
mistrz robót elektrycznych, 
elektromechanik, kierowca 
samochodu ciężarowego kat. 
B, operator wózka widłowego, 

spawacz, magazynier, mon-
ter systemów rurociągowych, 
pracownik produkcyjno-ma-
gazynowy.

PUP dysponuje także na-
stępującymi ofertami pracy 
z zagranicy. Belgia – technik 
konserwator; Czechy – bla-
charz/mechanik samocho-
dowy, mechanik samocho-
dowy, pracownik odlewni, 
pracownik produkcji, ope-
rator maszyn - mechanik, 
operator produkcji; Estonia 

– menadżer obsługi klien-
ta, menadżer sprzedaży z ję-
zykiem norweskim; Niemcy 

– asystent stomatologiczny, 
blacharz/pomocnik blacha-
rza, florysta/florystka, ma-
sażysta Thai, mechanik in-
stalacji sanitarnej, grzewczej 
i klimatyzacji, monter in-
stalacji elektrycznych/mon-
ter-pomocnik, monter kon-
strukcji stalowych, monter 
okien i drzwi aluminiowych, 
monter sieci sanitarnych, 
grzewczych i klimatyzacji, 
murarz/tynkarz,   opiekun 
osób starszych, pracownik 
do obsługi ładunku na dźwi-
gi, pracownik magazynowy, 
pracownik pomocniczy przy 

pracach wiertniczych, pra-
cownik produkcyjny, pra-
cownik w dziale handlo-
wym, specjalista/menedżer 
z zakresu okulistyki; Nor-

wegia – kelner, mechanik 
rowerów, murarz-tynkarz, 
pracownik do oklejania sa-
mochodów, specjalista R&D 
– ds. badań i rozwoju; Wiel-

ka Brytania – opiekun osób 
starszych.

Bliższych informacji o 
przedstawionych   ofertach 
można zasięgnąć w PUP 
pod numerem telefonu 862-
33-93 wew. 141.

Oferty Powiatowego Urzędu Pracy

Choć uczniowie zamiast w 
szkołach pobierają naukę 
zdalnie, to nic nie stoi na prze-
szkodzie, by wziąć udział w 
świątecznym konkursie foto-
graficznym organizowanym 
już po raz dziewiąty przez 
Zespół Szkół Centrum Kształ-
cenia Praktycznego oraz 
Powiatowy Zespół Edukacji 
i Starostwo Powiatowe w So-
chaczewie. Tym razem organi-
zatorzy, ze względu na trwają-
cą pandemię i przy zachowaniu 
środków ostrożności, posta-
nowili lekko zmienić formułę 
konkursu, dostosowując ją do 
aktualnych wymogów. 

Podstawowa zmiana to zwol-
nienie z obowiązku drukowa-
nia wykonanych zdjęć. Wy-
starczy, że uczeń je zrobi i 
prześle na wskazany adres e-
-mail. Dziewiąta edycja świą-
tecznego konkursu fotograficz-
nego pn. „Boże Narodzenie w 
Twoim obiektywie” skierowa-
na jest do uczniów szkół pod-
stawowych oraz ponadpodsta-
wowych. 

Organizatorom zależy, by 
uczestnicy uchwycili w foto-
grafii nie tylko atmosferę świąt 
Bożego Narodzenia, ukazali 
kultywowanie tradycji bożona-
rodzeniowych, ale też zaprezen-
towali swą okolicę w świątecz-
nym klimacie.

Konkurs polega na przygo-
towaniu maksymalnie 5 zdjęć i 
wysłaniu na adres e-mail: swie-
tlica80@onet.pl w formacie jpg, 
przedstawiających temat świąt 
Bożego Narodzenia. Jeśli autor 
zdecyduje się wysłać w jednej z 
kategorii 5 zdjęć, powinny one 
posiadać wspólną tematykę.

Organizatorzy w tym roku 
przewidzieli trzy, a nie jak do-
tychczas cztery kategorie tema-
tyczne, tj.: „Boże Narodzenie 
w mojej rodzinie”, „Wyjątko-
wość świąt w mojej okolicy lub 
w miejscu spędzania świąt” 
(iluminacje domów, regionalne 
potrawy, choinki, szopki itp.); 
„Różne oblicza Świętego Miko-
łaja”. Z oczywistych przyczyn 
nie pojawiła się kategoria zwią-
zana z klimatem świąt w mojej 
szkole. Komisja oceniając prace 
weźmie pod uwagę: estetykę, ja-
kość zdjęć, treść i pomysłowość 
ujęcia oraz ich spójność tema-
tyczną. Zdjęcia należy nadsyłać 
do 31 stycznia. W tytule nale-
ży podać nazwę „Konkurs foto-
graficzny – świetlica”.

Regulamin konkursu do-
stępny jest m.in. na stronie in-
ternetowej szkoły-www.zsckp-
sochaczew.edu.pl oraz na www.
powiatsochaczew.pl. Na zwy-
cięzców czekają atrakcyjne na-
grody.

Starostwo Powiatowe  
w Sochaczewie

Święta uchwycone 
na fotografii
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Informacja
Na podstawie art. 35 ust. 1 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 r.  

o gospodarce nieruchomościami informuje się, że na tablicy ogłoszeń 
Urzędu Miejskiego w Sochaczewie wywieszono Zarządzenie  

Nr 229.2020 z dnia 1.12.2020 r. w sprawie ogłoszenia wykazu nieruchomości 
przeznaczonej do wydzierżawienia z zasobu Gminy Miasto Sochaczew.

- część działki 19/2  o pow. 18,60 m2 przy al. 600-lecia 84 A  
w Sochaczewie

Informacja
Na podstawie art. 35 ust. 1 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 r. o gospodarce nieruchomościami informuje się, że na tablicy ogłoszeń Urzędu Miejskiego w Sochaczewie wywieszono Zarządzenie Nr 234.2020 z dnia 08.12.2020 r. 

w sprawie ogłoszenia wykazu nieruchomości przeznaczonych do wynajęcia  w drodze bezprzetargowej na rzecz dotychczasowych najemców

Lp. Opis przedmiotu najmu Nr ewidencyjny nieruchomości, Nr KW, przeznaczenie w planie zagospodarowania przestrzennego Położenie Stawka czynszu zł/m2 miesięcznie Czas trwania umowy

1. Lokal użytkowy, 204,73 m2 1821/6 o pow. 1736 m2, PL1O/00030746/4, Brak planu - w studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 
przestrzennego: wielofunkcyjna zabudowa usługowa ul. gen. Jarosława Dąbrowskiego 1, Sochaczew 4,75 zł netto + 23 % VAT = 5,84 zł 10 lat

2. Lokal użytkowy, 213,22 m2 1821/6 o pow. 1736 m2 ul. gen. Jarosława Dąbrowskiego 1, Sochaczew 4,75 zł netto + 23 % VAT = 5,84 zł 10 lat
3. Lokal użytkowy, 162,33 m2 1821/6 o pow. 1736 m2 ul. gen. Jarosława Dąbrowskiego 1, Sochaczew 4,75 zł netto + 23 % VAT = 5,84 zł 10 lat
4. 57,50 m2 (udział w kotłowni po 19,17 m2) 1821/6 o pow. 1736 m2 ul. gen. Jarosława Dąbrowskiego 1, Sochaczew 4,75 zł netto + 23 % VAT = 5,84 zł 10 lat

5. Budynek użytkowy, 663, 28 m2 976/8 o pow. 1141 m2,  KW PL1O/00022332/0, 976/34 o pow. 448 m2, KW 1O/00018003/4, Plan – tereny 
zabudowy produkcyjnej lub usługowej (w tym składowej) ul. Chodakowska 8, Sochaczew 4,75 zł netto + 23 % VAT = 5,84 zł 10 lat

AUTOBUSEM NA ŚWIĘTA
W okresie zbliżających się Świąt Bożego Narodzenia  
i Nowego Roku autobusy będą kursowały następująco:
Wigilia i Sylwester - jak w dni robocze bez nauki szkolnej  
i w nieco ograniczonym zakresie, to znaczy:
• ostatni kurs linii nr 3 wyruszy z przystanku Chodaków Okrąglak 
o 21:20, a bieg zakończy w Trojanowie,
• ostatni kurs linii nr 5 ruszy z przystanku Korczaka o 21:17, a 
bieg zakończy w Trojanowie,
• Linia DHL w tych dniach kursuje wyłącznie w godzinach 
porannych,
• Linia LD w tych dniach nie kursuje w godzinach wieczornych.
Pierwszy Dzień Świąt i Nowy Rok - kursują linie świąteczne 
3ś, 4ś według specjalnego rozkładu jazdy umieszczonego na stro-

nie internetowej ZKM i na przystankach. Kursować będzie także 
poranna linia LDś na trasie osiedle Korczaka - Trojanów.
Drugi Dzień Świąt - autobusy jeżdżą jak w dni świąteczne, 
DHL - w okresie świąt Bożego Narodzenia linia nie kursuje

KOMUNIKAT ZKM SOCHACZEW
Zakład Komunikacji Miejskiej w 
Sochaczewie informuje, że od 
14 grudnia wprowadza korekty 
w rozkładach jazdy autobusów, 
spowodowane głównie zmianami 
w kursowaniu pociągów Kolei 
Mazowieckich. Skorygowane rozkłady jazdy są dostępne na stronie 
internetowej zkm.sochaczew.pl od piątku 11 grudnia i od tego dnia 
sukcesywnie będą wymieniane na przystankach autobusowych.
ZKM informuje również, że od 14 grudnia linia nr 8 kursuje w 
dni robocze, a nie jak dotychczas w dni nauki szkolnej, czyli nie 
obejmie tej linii przerwa feryjna. 
Również od tego dnia autobusy tej linii zatrzymują się na przy-

stankach przy ul. Łuszczewskich, Chodaków Rondo oraz Chodaków 
LO, natomiast nie zajeżdżają na przystanek Chodaków Okrąglak.

Sebastian Stępień

Tak zwany „pakiet deregulacyj-
ny” został przygotowany przez 
Ministerstwo Infrastruktu-
ry, we współpracy z Minister-
stwem Cyfryzacji. Nowe prze-
pisy dla kierowców oznaczają 
przede wszystkim, iż osoba po-
siadająca polskie prawo jazdy 
nie będzie musiała mieć przy so-
bie dokumentu podczas prowa-
dzenia pojazdu na terenie kraju. 
W razie kontroli policja spraw-
dzi w Centralnej Ewidencji Po-
jazdów i Kierowców, czy je po-
siadamy. Jednocześnie zniknął 
mandat w wysokości 50 zł za 
brak dokumentu potwierdzają-
cego posiadanie uprawnień. 

Pieczątka  
na zaświadczeniu
Nie trzeba też wymieniać do-
wodu rejestracyjnego, kiedy 
skończy się miejsce na piecząt-
ki wstawiane przez diagno-
stów. W myśl nowych prze-
pisów, w takiej sytuacji urząd 
wyda go jedynie dla pojazdu, 
którego właściciel będzie chciał 
jego wymiany. W sytuacji, gdy 
w dowodzie rejestracyjnym nie 
ma już miejsca na pieczątkę, 
wszelkie potrzebne informa-
cje znajdą się na zaświadczeniu, 
które wydawane będzie po ba-
daniu technicznym. W przy-
padku jego zgubienia trzeba bę-
dzie udać się na stację kontroli 
pojazdów, w której dokonano 
ostatniego przeglądu i poprosić 
o duplikat.

Pojawiła się możliwość cza-
sowego zarejestrowania auta w 
dowolnym urzędzie. Zmiana 
ta ułatwia przeprowadzenie po-
jazdu nierejestrowanego w Pol-

sce - z miejsca jego zakupu lub 
odbioru - do miejsca zamiesz-
kania właściciela. 

Od grudnia każdy sa-
mochód przystosowany do 
montażu dużych tablic reje-
stracyjnych, ale z zamonto-
wanymi zmniejszonymi, nie 
będzie mógł pozytywnie za-
kończyć badania technicznego. 
Odczują to głównie wielbiciele 
tuningu, którzy składali wnio-
sek o zmniejszone tablice. 

Pomoże mObywatel
- Nowe przepisy to na pew-
no duże udogodnienie dla kie-
rowców, którzy nie są już na-
rażeni na mandat z powodu 
braku dokumentów – mówi 
rzecznik prasowy KPP w So-
chaczewie mł. asp. Agnieszka 
Dzik. – Sam system od naszej 
strony na ogół działa sprawnie. 
Jeśli jednak komuś zależy na 
jak najsprawniejszym przebie-
gu ewentualnej kontroli dro-
gowej, najlepiej mieć te doku-
menty przy sobie. 

Jest to tym łatwiejsze, że 
dzięki aplikacji mObywatel 
wszystkie potrzebne dokumen-
ty można okazać w formie elek-
tronicznej z ekranu smartfona. 

Korzystanie z mObywatela wy-
maga jedynie założenia profilu 
zaufanego.

Bezwzględne  
pierwszeństwo pieszego
Inne zmiany w kodeksie drogo-
wym miały wejść w życie już la-
tem, jednak sytuacja epidemicz-
na opóźniła podjęcie decyzji. 25 
listopada rząd przyjął opraco-
wany przez Ministerstwo Infra-
struktury i Krajową Radę Bez-
pieczeństwa Ruchu Drogowego 
projekt nowelizacji ustawy – Pra-
wo o ruchu drogowym. Najwięk-
sze zmiany dotyczą ograniczenia 
prędkości do 50 km w obszarze 
zabudowanym - niezależnie od 
pory dnia. Dodatkowo zmiany 
zakładają pierwszeństwo piesze-
go w rejonie przejścia dla pieszych 
oraz zakaz jazdy „na zderzaku”.  
Inicjatywa jest obecnie na etapie 
projektu nowelizacji ustawy. 

O ile zmniejszenie limi-
tu prędkości w nocy nie wzbu-
dza wątpliwości, to już przepi-
sy o pierwszeństwie pieszych 
tak. Nowe rozwiązanie bę-
dzie zobowiązywać kierujące-
go pojazdem, który zbliża się do 
przejścia dla pieszych, poza za-
chowaniem szczególnej ostroż-

ności i ustąpieniem pierwszeń-
stwa pieszemu znajdującemu 
się na przejściu dla pieszych, 
do zmniejszenia prędkości tak, 
aby pieszego nie narazić na nie-
bezpieczeństwo. Jak powiedział 
nam właściciel jednej z socha-
czewskich szkół jazdy Dariusz 
Stachlewski, w praktyce ozna-
czało to będzie, że widząc pie-
szego przy pasach, kierowca bę-
dzie musiał założyć, że ten za 
chwile skorzysta z „zebry”. 

Kultura jazdy
- Osobiście największy problem 
widzę nie w przepisach, a w in-
frastrukturze drogowej – mówi 
Dariusz Stachlewski. - Brakuje 
przejść podziemnych i nadziem-
nych. Istniejące, namalowane 
na ulicy, często zaczynają się np. 
bardzo blisko wyjścia ze sklepu. 
Jednak chciałbym podkreślić, 
że żadne rozwiązania prawne 
nie zastąpią kultury jazdy, któ-
rej powinni być nauczeni kie-
rowcy. Osoby, które najbardziej 
przyczyniają się do tragicznych 
statystyk na naszych drogach, to 
kierowcy których nie obchodzą 
przepisy. Ktoś, kto nie ma pro-
blemu z dwukrotnym przekro-
czeniem limitu prędkości, nie 
będzie się zastanawiał, jak po-
winien się zachować kiedy zbliża 
się do przejścia dla pieszych. 

Ostatnia z proponowanych 
zmian dotyczy zakazu jazdy 
„na zderzaku”, jednak jak za-
uważa Dariusz Stachlewski, 
jest to powielenie już istnieją-
cego przepisu o zachowaniu 
bezpiecznej odległości od po-
przedzającego pojazdu. W tym 
przypadku pozytywne może 
być przypomnienie kierow-
com, że takie wymogi istnieją.

Wolniej i bez dokumentów
Łatwiej jest zarejestrować auto, właściciele starszych samochodów zaoszczędzą  
na wymianie dowodu, a podczas przeglądu diagności zwracają większą uwagę  
na tablice rejestracyjne. Kierowcy nie muszą już wozić ze sobą prawa jazdy.  
Te zmiany weszły w życie 4 grudnia. Kolejne są zapowiadane.
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OGŁOSZENIE SPOŁECZNE

W galerii MOST, której opie-
kunem jest artysta malarz 
Marcin Hugo-Bader, można 
oglądać wystawę poświęconą 
twórczości Władysława Śle-
wińskiego. 

Miłośnicy malarstwa zoba-
czą tam reprodukcje kilku jego 
dzieł, w tym obrazy pt. Śpią-
ca kobieta z kotem (1896), Stu-
dium czeszącej kobiety ze zbio-
rów Muzeum Narodowego w 
Krakowie oraz Martwą naturę 
z astrami i miską (1905). 

Władysław Ślewiński to je-
den z najwybitniejszych pol-
skich malarzy, ale jego twór-

czość nie jest dość znana w 
rodzinnym kraju, dlatego prze-
chodząc koło galerii MOST 
warto zatrzymać się na chwilę 

i spojrzeć na towarzyszący ob-
razom syntetyczny opis doko-
nań i życia malarza. Dowiemy 
się z niego, że Ślewiński pocho-
dził z polskiego ziemiaństwa - 
urodził się w 1856 roku w Bia-
łyninie nieopodal Sochaczewa. 
Artystą miał zostać dopiero w 
wieku 34 lat – i to w dalekiej 
Francji. Wcześniej podjął naukę 
w szkole rolniczej w Czernicho-
wie, odbył też kurs malarstwa u 
Wojciecha Gersona – za namo-
wą kuzyna – Józefa Chełmoń-
skiego. Dowiemy się również, 
że pod naciskiem ojca podjął 
się ratowania rodzinnego ma-
jątku w Pilaszkowicach na Lu-

belszczyźnie, co ów majątek do-
prowadziło w konsekwencji do 
ruiny, a samego Ślewińskiego 
zmusiło do ucieczki z kraju.

Jego twórczość na ziemi so-
chaczewskiej promuje Towa-
rzystwo Miłośników Malar-
stwa Władysława Ślewińskiego, 
które od lat, we współpracy 
m.in. z Miejską Biblioteką Pu-
bliczną, organizuje Ogólno-
polski Konkurs Plastyczny im. 
Władysława Ślewińskiego. 

Przypomnijmy, że galeria 
MOST mieści się w jednej z wi-
tryn budynku kramnic przy ul. 
1 Maja. 

(daw)

Daniel Wachowski

Zgłoszenia przesłało aż 65 mło-
dych pianistów. Większość to 
reprezentanci szkół muzycz-
nych, m.in. z Warszawy, Białe-
gostoku, Żyrardowa, Torunia, 
Zamościa, Łodzi, Rzeszowa, 
Krakowa, Częstochowy, Gar-
wolina i Sochaczewa. Spośród 
65 wykonawców aż 21 to repre-
zentanci zagranicznych szkół 
z Ukrainy, Wielkiej Brytanii, 
Włoch i Stanów Zjednoczo-
nych. W festiwalu uczestniczy-
ło dziesięcioro uczniów PSM w 
Sochaczewie: Leon Krzemiń-
ski-Turek, Idalia Majcher, Zu-
zanna Leszczyńska, Natalia 
Donat, Wiktor Stępniak, Ur-
szula Żochowska, Anna Mysz-
kowska, Antoni Orliński, Na-
tasza Paga i Janusz Dzikiński. 
Wszyscy, jak w latach poprzed-
nich, prezentowali utwory Fry-
deryka Chopina i Jana Sebastia-
na Bacha. Ich występy można 
już obejrzeć na profilach face-
bookowych miasta Sochaczew 
oraz Państwowej Szkoły Mu-
zycznej. Do festiwalu uczniów 
przygotowali nauczyciele: Mar-
ta Guzik, Katarzyna Skrzy-
pek, Włodzimierz Sieczkowski, 
Anna Wróblewska i Agnieszka 
Nessel-Borsik.

- Przecieraliśmy szlaki in-
nym szkołom muzycznym i 
instytucjom kultury, które te-
raz czerpią z naszych doświad-

czeń i zapowiadają organiza-
cję własnych festiwali w trybie 
online. Jak widać, można zor-
ganizować duże wydarzenie 
muzyczne pozostając w domu. 
Oczywiście przykro nam, że 
impreza odbywała się bez pu-
bliczności, bo kontakt z artystą, 
żywym dźwiękiem, to cały sens 
festiwalowych zmagań. Jednak 
mimo przeszkód podtrzymali-
śmy tradycję i mam nadzieję, że 
za rok spotkamy się w pełnym 
gronie w sali koncertowej szko-
ły– mówi dyrektor sochaczew-
skiej PSM Ludwik Skrzypek.

Pandemia nie pozwoliła 
na spotkanie młodych piani-
stów na jednej scenie, więc po-
proszono ich o nagranie wy-
stępu i przesłanie mailem, by z 
prezentacjami mogło się zapo-
znać międzynarodowe jury w 

składzie: Jan Kadłubiski - Pol-
ska (przewodniczący), An-
drzej Dutkiewicz - Polska, Do-
rian Leljak - Serbia - Chorwacja, 
Murray McLachlan - Wiel-
ka Brytania, Irene Veneziano – 
Włochy. 

- Baliśmy się o logistycz-
ną i techniczną stronę przed-
sięwzięcia oraz czy taka for-
muła zyska aprobatę młodych 
pianistów. Okazało się, że to 
obawy na wyrost, bo liczba 65 
zgłoszeń to rekord. Wszyst-
ko przebiegło tak, jak powin-
no. Artyści i członkowie jury 
nie mieli okazji, by się osobi-
ście spotkać, ale dzięki nowo-
czesnym narzędziom tech-
nicznym, o co zadbała szkoła 
muzyczna, możliwe było nie 
tylko zdalne przesłuchanie 
kilkudziesięciu muzyków, ale 

też możliwa będzie organi-
zacja wideokonferencji jury 
ustalającego wyniki – pod-
kreśla z kolei Joanna Niewia-
domska-Kocik naczelnik Wy-
działu Kultury, Turystyki i 
Promocji UM. 

Koncert Finałowy laure-
atów będzie można obejrzeć na 
kanale YouTube PSM w Socha-
czewie. 

Organizatorami festiwa-
lu byli: Państwowa Szkoła 
Muzyczna I i II stopnia im. 
Fryderyka Chopina i Miasto 
Sochaczew, które wraz z Mi-
nisterstwem Kultury i Dzie-
dzictwa Narodowego (Cen-
trum Edukacji Artystycznej) 
współfinansowały to przed-
sięwzięcie.

Nazwiska laureatów po-
znamy w tym tygodniu.

Pierwszy taki festiwal
Przygotowania do imprezy trwały od września, a wszystko po to, by w czasach pandemii 
zachować piękną festiwalową tradycję i jak co roku zaprosić do rywalizacji utalentowanych 
pianistów nie tylko z Polski, ale i różnych zakątków świata. Za nami XXVIII 
Międzynarodowy Festiwal Chopinowski na Mazowszu, który odbył się całkowicie online. 

Ślewiński w galerii MOST

Nasi uczniowie swoje prezentacje nagrali w sali koncertowej Państwowej Szkoły Muzycznej

Pandemia sprawiła, że fun-
dacja Jurka Owsiaka wpro-
wadziła nowe rozwiązania 
w prowadzeniu zbiórki. W 
ramach 29. finału na tere-
nie powiatu sochaczewski 
pojawi się siedem stacjo-
narnych skarbon, do któ-
rych będzie można wrzu-
cać datki. Skarbony będą 
dostępne od 15 grudnia 
do 15 stycznia. Gdy się za-
pełnią, będą opróżnianie. 
Pięć z nich będzie zloka-
lizowanych na terenie So-
chaczewa: w sklepie „U Ja-
nusza” (ul. Chopina 146), 
w Galerii Optycznej „Śli-
wińscy” (ul. Żeromskie-
go 12), w LCN Studio (ul. 
Żeromskiego 23), w pie-
karni „Gzik-Janiak” (ul. 
Traugutta 7), przychod-
ni Medicamed (ul. Kaczo-
rowskiego 3A). Kolejna 
skarbona stanie w Urzę-
dzie Gminy w Młodzieszy-
nie. 

- Te skarbony mamy 
już pewne. Zaintereso-
wanie było jednak o wie-
le większe. Zgłosili się do 
mnie inni chętni do ich 
wystawienia. Napisałem 
do fundacji prośbę o zgodę 
na kolejne siedem sztuk. 
Czekamy na odpowiedź – 
mówi szef sochaczewskie-

go sztabu WOŚP, Krzysz-
tof Wasilewski. 

Co wydarzy się w nie-
dzielę 10 stycznia podczas 
29. finału w Sochaczewie?

- Wzorem poprzednich 
lat wolontariusze z nasze-
go sztabu wyjdą z puszka-
mi kwestować na ulicach 
miasta i powiatu. Do dziś 
(12 grudnia) zarejestro-
waliśmy 180 chętnych. Ze 
względu na trwającą pan-
demię nie planujemy żad-
nych wydarzeń towarzy-
szących. Niezbędne będzie 
też przeorganizowanie 
pracy w naszym sztabie, 
gdzie zawsze w dniu fina-
łu kręci się mnóstwo osób. 
Na sochaczewskich por-
talach internetowych i na 
antenie radia, prowadzo-
ne będą licytacje orkiestro-
wych gadżetów i innych 
przedmiotów przekaza-
nych do sztabu przez pry-
watnych darczyńców. Nie 
znam jeszcze jego nume-
ru, ale mogę też już niemal 
na sto procent zapewnić, że 
aukcja jednego ze Złotych 
Serduszek 29. finału WOŚP, 
jak co roku, odbędzie się na 
antenie Radia Sochaczew – 
powiedział nam Krzysztof 
Wasilewski.  

(mf)

Dokończenie ze str. 1

Finał z głową
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Ogień z Betlejem dotarł do 
Sochaczewa w niedzielę, 13 
grudnia z Katedry Płockiej, 
skąd światło przywiozła de-
legacja instruktorów. W tym 
roku, po raz pierwszy świa-
tło nie będzie rozwożone, co 
nie znaczy, że nie zapłonie 
na wigilijnych stołach. So-
chaczewscy harcerze znaleź-
li sposób, by w tym trudnym 
czasie dotarło do wszystkich 
tych, którzy chcą je przyjąć. 
Zbudowali przed hufcem bo-
żonarodzeniową szopkę, w 
której płonie ogień z Groty 
Narodzenia Pańskiego w Be-
tlejem – mieście położonym 
w Palestynie, gdzie ponad 
dwa tysiące lat temu narodził 
się Jezus Chrystus. 

Tegoroczne przekazanie 
światła odbędzie się w wy-
jątkowych okolicznościach. 
Wszyscy, którzy chcieliby 
je zabrać do swoich domów 
mogą codziennie od 16 grud-
nia, w godzinach od 15.00 do 
18.00 przyjść do siedziby huf-
ca przy ul. Prezydenta Ryszar-
da Kaczorowskiego 3B, gdzie 
z zachowaniem zasad bez-
pieczeństwa będzie można je 
otrzymać.  

Tegoroczne   Św iat ło 
niesie za sobą szczegól-
ny komunikat wzywają-
cy do służby – bezintere-
sownego otworzenia się na 
potrzeby drugiego czło-

wieka, pozostania uważ-
nym na siebie oraz na swo-
je otoczenie. Rok 2020 był 
dla wszystkich ogromnym 
wyzwaniem - pandemia 
koronaw i r u s a    z m ien i-
ła nasze plany i przyzwy-
czajenia, dotykając niemal 
wszystkich dziedzin na-
szego życia. Ostatnie mie-
siące pokazały, jak ważna 
jest społeczna mobilizacja, 
by zarówno małym, jak i 
wielkim wyzwaniom sta-
wiać czoła razem, ponad 
podziałami. 

Bet lejemskie   Świat ło 
Pokoju jest także zwień-
czeniem działań podejmo-
wanych przez społeczność 
ZHP przez cały rok. Gdy 
tylko wybuchła epidemia, 

harcerze i harcerki przyłą-
czyli się do akcji wspiera-
nia seniorów - w trosce o 
ich zdrowie harcerze i har-
cerki robią dla nich zakupy, 
realizują recepty, płacą ra-
chunki czy też wyprowa-
dzają na spacery psy. 

Dlatego w tym roku to sym-
boliczne światło jest potrzebne 
bardziej niż kiedykolwiek, by 
nieść nadzieję, otwierać serca 
na bezinteresowną pomoc dru-
giemu człowiekowi, być wyraź-
nym świadectwem harcerskiej 
służby.   (AW)

Światło z Betlejem
Mimo pandemii harcerze i harcerki z Hufca ZHP Sochaczew po raz 30. przekażą 
Betlejemskie Światło Pokoju, choć sam sposób jego przekazywania będzie kontynuowany 
w nieco innej formie. Hasło tegorocznej akcji „Światło służby” zachęca do współdziałania  
i niesienia bezinteresownej pomocy wszystkim tym, którzy jej potrzebują. 

Jak co roku Miejski Ośrodek 
Pomocy Społecznej przygo-
towuje paczki świąteczne 
dla swoich podopiecznych. 
W tym roku pomoc trafi do 
około 200 rodzin z terenu 
Sochaczewa. 

Paczki od MOPS to trady-
cyjna świąteczna pomoc 
dla najbardziej potrzebują-
cych sochaczewian.   Zawie-
rają artykuły spożywcze, 
które na pewno odciążą fi-
nansowo adresatów pomo-
cy w przygotowaniu świą-
tecznych potraw. Na każdą 
z paczek przeznaczono oko-

ło 200 zł. Pomocą objęte są 
osoby na co dzień znajdują-
ce się pod opieką MOPS.

Jak powiedziała nam 
dyrektor ośrodka Zofia 
Berent, paczki będą wyda-
wane z zachowaniem reżi-
mu sanitarnego. Oznacza 
to, że poszczególne oso-
by objęte pomocą będą in-
formowane telefonicznie o 
dacie i dokładnej godzinie 
przekazania paczki. Po-
zwoli to uniknąć groma-
dzenia się. 

Wydawanie paczek roz-
poczęło się w poniedziałek 
14 grudnia. 

MOPS rozda ponad 
200 paczek

Najlepiej nie zostawiać 
spraw do załatwienia na 
ostatnią chwilę. W Wigilię 
i Sylwestra, niektóre jed-
nostki miejskie, instytucje 
i urzędy będą pracować ina-
czej niż zwykle. 

Urząd Miejski w Wi-
gilię będzie nieczyn-
ny, natomiast w Sylwe-
stra pracuje bez zmian, 
czyli od 8.00 do 16.00. 
W okresie świąteczno-
-noworocznym w spra-
wach nagłych, np. takich 
jak zauważone potrąco-
ne zwierzę, uszkodzony 

znak, nieczynna sygna-
lizacja świetlna, poważ-
na awaria sieci wodno-
-kanalizacyjnej, można 
dzwonić pod całodobo-
wy miejski telefon inter-
wencyjny 862-36-82. 

Starostwo Powiatowe 

w okresie przed i poświą-
tecznym pracuje w nor-
malnych godzinach, jak 
dotychczas, natomiast w 
Wigilię będzie nieczyn-
ne. Dotyczy to także pra-
cy Powiatowego Centrum 
Pomocy Rodzinie oraz 
Powiatowego Inspektora 
Nadzoru Budowlanego. 

W Sylwestra starostwo 
pracuje normalnie.

Miejski Ośrodek Pomo-

cy Społecznej w Wigilię bę-
dzie zamknięty, natomiast 
w Sylwestra siedziba przy al. 
600-lecia będzie czynna w 
godz. 8.00-14.00.

Miejska Biblioteka Pu-

bliczna – wszystkie wypo-
życzalnie będą zamknięte 
zarówno w Wigilię jak i Syl-
westra. 

Za k ład   Gospodark i 

Komunalnej od 24 do 27 
grudnia będzie nieczynny. 
W tych dniach służby od-
powiedzialne za utrzymanie 

czystości w mieście, a także 
hydraulik, elektryk oraz ad-
ministracja Cmentarza Ko-
munalnego będą pełnić dy-
żury telefoniczne. 

Zakład Wodociągów i 

Kanalizacji – Biuro Obsłu-
gi Klienta przy ul. Rozla-
złowskiej będzie czynne w 
Wigilię i Sylwestra w godzi-
nach 7.00-12.00.

Zakład Komunikacji 

Miejskiej informuje z ko-
lei, że 24 grudnia biuro i 
kasa, mieszczące się przy 
al. 600-lecia, będą nie-
czynne.

(mf)

Praca sochaczewskich instytucji w święta

Informacja
Na podstawie art. 35 ust. 1 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 r.  

o gospodarce nieruchomościami informuje się, że na tablicy ogłoszeń 
Urzędu Miejskiego w Sochaczewie wywieszono Zarządzenie  

Nr 235.2020 z dnia 08.12.2020 r. w sprawie wyrażenia zgody  
na użyczenie części nieruchomości oddanej w trwały zarząd

- garaż w budynku na działce 3666/1 o pow. 20 m2  

w al. 600-lecia 90 w Sochaczewie.

Szopka zbudowalna przed hufcem, skąd każdy będzie mógł odebrać Betlejemskie Światło Pokoju

Delegacja hufca wspólnie z Komendantem Chorągwi  
ZHP hm. Cezarym Supłem podczas niedzielnego przekazania 
Betlejemskiego Światła Pokoju w Katedrze Płockiej

Przedstawiciele samorzą-
dów miasta, powiatu oraz 
sochaczewskiego oddziału 
NSZZ „Solidarność” pamię-
tają o wydarzeniach z 13 
grudnia. 

W 39. rocznicę wprowa-
dzenia w Polsce stanu wo-
jennego kwiaty złożono 
przed tablicą pamiątkową 
na skwerze NSZZ „Solidar-
ność” (przed ratuszem) oraz 
pod tablicą patrona „Soli-

darności” ks. Jerzego Popie-
łuszki, wmurowaną w ścia-
nę kościoła św. Wawrzyńca. 
Wiązanki złożyli: burmistrz 
Piotr Osiecki, przewodni-
czący rady miejskiej Sylwe-
ster Kaczmarek, wicesta-
rosta Tadeusz Głuchowski, 
przewodniczący rady po-
wiatu Andrzej Kierzkowski 
oraz przedstawiciele lokal-
nych struktury „S” - An-
drzej Katner, Beata Majcher 
i Magdalena Kozłowska.

Kwiaty w 39. rocznicę
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• Strefa I: 
ŻÓŁTY (plastik, metal, opakowania wielomateriałowe) 
oraz NIEBIESKI (papier): 11.01; 8.02; 8.03; 10.04; 8.05; 

31.05; 28.06, SZARY (popiół): 25.01; 22.02; 22.03; 26.04; 

24.05; 25.06, ZIELONY (szkło): 18.01; 19.04, BRĄZOWY 
(biodegradowalne, w tym odpady zielone): 4.01; 18.01; 

1.02; 15.02; 1.03; 15.03; 29.03; 12.04; 26.04; 10.05; 24.05; 

7.06; 21.06, CHOINKI: 25.01; 15.02

Ulice: 11 Listopada, Asnyka, Bielawskiego, Bohaterów Chodakowa, 
Bolesława Krzywoustego, Chrobrego, Brochowska, Brukowa, 
Chodakowska, Chopina, Działkowa, Graniczna, Głogowa, Harcer-
ska, Hubala, Jagiellońska, Jana Kazimierza, Jasna, Jedwabnicza, 
Kampinoska, Kilińskiego, Kolejowa, Korczaka, Królewska, Krótka, 
Krzywa, Księżycowa, Kuźmińskiego, Leśna, Małachowskiego, Mły-

narska, Mostowa, Matejki, Nałkowskiej, Niepodległości, Orzeszko-

wej, Ostrzeszewska, Piękna, Pocztowa, Podchorążych, Podgórna, 
Poniatowskiego, Popiela, Powstańców Warszawy, Profilowa, Rejta-

na, Sadowa, Sikorskiego, Smolna, Szyszkowa, Warzywna, Waryń-

skiego, Wczasowa, Wiejska, Wiosenna, Wodociągowa, Wspólna, 
Wyspiańskiego, Wyszogrodzka, Zalewowa, Zwierzyniecka, Żniwna
• Strefa II: 
ŻÓŁTY oraz NIEBIESKI: 12.01; 9.02; 9.03; 6.04; 4.05; 1.06; 

29.06, SZARY: 26.01; 23.02; 23.03; 27.04; 25.05; 28.06, ZIE-

LONY: 19.01; 20.04, BRĄZOWY: 5.01; 19.01; 2.02; 16.02; 

2.03; 16.03; 30.03; 13.04; 27.04; 11.05; 25.05; 8.06; 22.06, 
CHOINKI: 26.01; 16.02

Ulice: al. 600-lecia, 1 Maja, Batorego, Bolesława Śmiałego, 
Botaniczna, Cieplna, Długa, Energetyczna, Farna, Głowackiego, 

Grabskiego, Jana Brzechwy, Jaracza, Jasińskiego, Juliana Tuwi-
ma, Kazimierza Wielkiego, Kochanowskiego, Konopnickiej, Kra-

kowska, Kraszewskiego, Królowej Jadwigi, ks. Janusza, Księdza. 
J. Popiełuszki, Księdza Jana Twardowskiego, Kordona-Janickiego, 
Kubusia Puchatka, Kwiatowa, Kwiatów Polnych, Langiewicza, 
Lechicka, Lema, Licealna, Łąkowa, Łokietka, Makowa, Michalaka, 
Mieczykowa, Mieszka I, Migdałowa, Muszkieterów, Narutowicza, 
Niemcewicza, Nowa, Nowowiejska, Okrężna, Olimpijska, Osiedle 
Kolejowe, Partyzantów, Piastowska, Piaszczysta, Pileckiego, 
Piłsudskiego, Polna, Poprzeczna, Przylasek, Raczkiewicza, 
Reymonta, Różana, Samodzielna, Sienkiewicza, Skłodowskiej, 
Słowiańska, Sobolewskiego, Sportowa, Staffa, Starzyka, Staszica, 
Szarych Szeregów, Świerkowa, Targowa, Termiczna, Toruńska, 
Towarowa, Trojanowska, Wąska, Willowa, Wita Stwosza, Wy-

palenisko, Wyszyńskiego, Zaciszna, Załamana, Zielona Dolina, 
Złota, Zwycięstwa, Zygmunta Starego, Żeromskiego, Żołnierska, 
Żwirowa, Żyrardowska, Żytnia
• Strefa III: 
ŻÓŁTY oraz NIEBIESKI: 13.01; 10.02; 10.03; 7.04; 5.05; 

2.06; 30.06, SZARY: 27.01; 24.02; 24.03; 28.04; 26.05; 

29.06, ZIELONY: 20.01; 21.04, BRĄZOWY: 8.01; 20.01; 

3.02; 17.02; 3.03; 17.03; 31.03; 14.04; 28.04; 12.05; 26.05; 

9.06; 23.06, CHOINKI: 27.01; 17.02

Ulice: Bajeczna, Bartnicza, Batalionów Chłopskich, Bławatkowa, 
Bolechowskich, Św. Brata Alberta, Brzozowa, Bukowa, Chabrowa, 
Chełmońskiego, Chłodna, Chłopickiego, Chodkiewicza, Cmentar-
na, Czarnieckiego, Dewajtis, Dąbrowskiego, Dębowa, Gagarina, 
Gawłowska, Grzybowa, Hugo-Badera, Iwaszkiewicza, Jaworowa, 

Jesionowa, Karwowska, Kasprowicza, Kątowa, Konwaliowa, 
Koralowa, Lazurowa, Lubiejewska, Łowicka, Malinowa, Mała, 
Modrzewiowa, Moniuszki, Nadrzeczna, Perłowa, Planowa, Płocka, 
Podzamcze, Połaniecka, Porzeczkowa, Promienna, Prosta, Próż-

na, Prusa, Pułaskiego, Radiowa, Radosna, Rolnicza, Rozlazłow-

ska, Równoległa, Rumiankowa, Rybna, Rycerska, Sierpniowa, 
Słowackiego, Spacerowa, Spokojna, Srebrna, Tęczowa, Traugutta, 
Warszawska, Wesoła, Wodna, Wróblewskiego, Zamkowa, Zagło-

by, Zapolskiej, Zieleńcza, Zielona, Ziemowita, Żeglarska.
• Strefa IV: 
ŻÓŁTY oraz NIEBIESKI: 14.01; 11.02; 11.03; 8.04; 6.05; 

5.06; 24.06, SZARY: 28.01; 25.02; 25.03; 29.04; 27.05; 

30.06, ZIELONY: 21.01; 22.04, BRĄZOWY: 7.01; 21.01; 

4.02; 18.02; 4.03; 18.03; 1.04; 15.04; 29.04; 13.05; 27.05; 

10.06; 24.06, CHOINKI: 28.01; 18.02

Ulice: 15 Sierpnia, Akacjowa, Andersa, Armii Krajowej, Bema, 
Bojowników, Bora-Komorowskiego, Bortnowskiego, Bory-

szewska, Cisowa, Daleka, Dolna, Drobna, Fabryczna, Głucha, 
Górna, Gwardyjska, Inżynierska, Kawalerzystów, Klonowa, 
Kopernika, Kościńskiego, Kozubowskiego, Kutrzeby, Lipowa, 
Litewska, Lotników, Łuszczewskich, Maczka, Mazowiecka, Miła, 
Mireckiego, Nadbrzeżna, Okrzei, Olchowa, Otwarta, Pionierów, 
Południowa, Północna, Przyszła, Reja, Robotnicza, Roweckiego, 
Skotnickiego, Sobieskiego, Sosnowa, Spartańska, Spółdzielcza, 
Stadionowa, Sucharskiego, Szajnowicza, Szkolna, Środkowa, 
Tartaczna, Tomickiego, Torowa, Wierzbowa, Wiśniowa, Wojska 
Polskiego, Wołodyjowskiego, Wschodnia, Wyzwolenia, Zamiej-
ska, Zamknięta, Zamoyskiego, Zawiszy

Rejon A
5.01; 8.01; 1.02; 15.02; 1.03; 15.03; 29.03; 12.04; 26.04; 10.05; 
24.05; 7.06; 21.06 ulice: Bohaterów Chodakowa, Brochowska, 
Chodakowska, Chopina, Hubala, Jasna, Jedwabnicza, Kilińskiego, 
Kolejowa, Korczaka, Królewska, Krótka, Krzywa, Krzywoustego, 
Księżycowa, Kuźmińskiego, Leśna, Małachowskiego, Matejki, 
Niepodległości, Orzeszkowej, Pocztowa, Podchorążych, Powstań-

ców Warszawy, Rejtana, Smolna, Szyszkowa, Waryńskiego, 
Warzywna, Wiejska, Wodociągowa, Wspólna, Wyspiańskiego, 
Wyszogrodzka, Zwierzyniecka, Żniwna
Rejon B
11.01; 25.01; 8.02; 22.02; 8.03; 22.03; 1.04; 19.04; 6.05; 17.05; 
31.05; 14.06; 28.06 ulice: 11 Listopada, Asnyka, Brzechwy, 
Chrobrego, Cieplna, Długa, Działkowa, Energetyczna, Głogowa, 
Graniczna, Jagiellońska, Jana Kazimierza, Jaracza, Kampinoska, 
Kochanowskiego, Konopnickiej, Kraszewskiego, Kubusia Puchatka, 
Kwiatowa, Kwiatów Polnych, Langiewicza, Lechicka, Lema, Łąkowa, 
Łokietka, Migdałowa, Młynarska, Muszkieterów, Nałkowskiej, Nowa, 
Okrężna, Ostrzeszewska, Partyzantów, Piaszczysta, Podgórna, 
Poniatowskiego, Polna, Popiela, Popiełuszki, Profilowa, Przylasek, 
Sadowa, Słowiańska, Sobolewskiego, Staffa, Starzyka, Stwosza, 
Świerkowa, Sochaczewskiego, Targowa, Termiczna, Trojanowska, 
Tuwima, Twardowskiego, Wczasowa, Wypalenisko, Zaciszna, Zale-

wowa, Zielona Dolina, Zwycięstwa, Żwirowa

Rejon C
8.01; 22.01; 5.02; 19.02; 5.03; 19.03; 2.04; 16.04; 30.04, 14.05; 
28.05; 11.06; 25.06 ulice: Bajeczna, Bartnicza, Batalionów 
Chłopskich, Bielawskiego, Bławatkowa, Bolechowskich, Brukowa, 
Brzozowa, Bukowa, Chabrowa, Chełmońskiego, Chłodna, Dewajtis, 
Dębowa, Gagarina, Gawłowska, Grzybowa, Harcerska, Hugo-Ba-

dera, Jaworowa, Jesionowa, Karwowska, Konwaliowa, Koralowa, 
Lazurowa, Malinowa, Mała, Modrzewiowa, Mostowa, Nadrzeczna, 
Perłowa, Piękna, Połaniecka, Porzeczkowa, Próżna, Prusa, Pu-

łaskiego, Radiowa, Radosna,  Równoległa, Rumiankowa, Rybna, 
Rycerska, Sikorskiego, Spacerowa, Spokojna, Srebrna, Św. Brata 
Alberta, Tęczowa, Wiosenna, Wodna, Zagłoby, Zamkowa, Zieleńcza
Rejon D
13.01; 27.01; 10.02; 24.02; 10.03; 24.03; 7.04; 21.04; 5.05; 
19.05; 2.06; 16.06; 30.06 ulice: al. 600-lecia, Batorego, Chło-

pickiego, Chodkiewicza, Czarnieckiego, Farna, Iwaszkiewicza, 
Jasińskiego, Kasprowicza, Kazimierza Wielkiego, Kątowa, Kró-

lowej Jadwigi, Kusocińskiego, Lubiejewska, Łowicka, Makowa, 
Mieczykowa, Mieszka I, Narutowicza, Niemcewicza, Nowo-

wiejska, Olimpijska, Piastowska, Planowa, Płocka, Prosta, Po-

przeczna, Promienna, Raczkiewicza, Rolnicza, Rozlazłowska, 
Samodzielna, Staszica, Śmiałego, Toruńska, Warszawska, 
Wesoła, Wyszyńskiego, Zapolskiej, Zielona, Złota, Zygmunta 
Starego, Żeromskiego, Żeglarska,  Żołnierska, Żytnia

Rejon E
7.01; 20.01; 3.02; 17.02; 3.03; 17.03; 31.03; 14.04; 28.04; 12.05; 26.05; 
9.06; 23.06 ulice: 1 Maja, Bojowników, Botaniczna, Dąbrowskiego, Fa-

bryczna, Głowackiego, Grabskiego, Gwardyjska, Klonowa, Kopernika, 
Kordona-Janickiego, Krakowska, Ks. Janusza, Ks. Ziemowita, Licealna, 
Lotników, Łuszczewskich, Mazowiecka, Michalaka, Osiedle Kolejowe, Pi-
leckiego, Piłsudskiego, Południowa, Przyszła, Północna, Reja, Reymon-

ta, Robotnicza, Różana, Sienkiewicza, Sierpniowa, Skłodowskiej-Curie, 
Słowackiego, Spartańska, Sportowa, Spółdzielcza, Szarych Szeregów, 
Środkowa, Tomickiego, Torowa, Towarowa, Wąska, Willowa, Wiśniowa, 
Wojska Polskiego, Wołodyjowskiego, Wróblewskiego, Wschodnia, 
Wyzwolenia, Załamana, Zamiejska, Żyrardowska

Rejon F
2.01; 15.01; 29.01; 12.02; 26.02; 12.03; 26.03, 9.04; 23.04; 7.05; 
21.05; 4.06; 18.06 ulice: 15 Sierpnia, Akacjowa, Andersa, Armii 
Krajowej, Bema, Bora-Komorowskiego, Bortnowskiego, Bory-

szewska, Cmentarna, Cisowa, Daleka, Dolna, Drobna, Głucha, 
Górna, Inżynierska, Jana III Sobieskiego, Kawalerzystów, Kościń-

skiego, Kozubowskiego, Kutrzeby, Lipowa, Litewska, Maczka, Miła, 
Mireckiego, Moniuszki, Nadbrzeżna, Okrzei, Olchowa, Otwarta, 
Pionierów, Podzamcze, Roweckiego, Skotnickiego, Sosnowa, 
Stadionowa, Sucharskiego, Szajnowicza, Szkolna, Tartaczna, 
Traugutta, Wierzbowa, Zamknięta, Zamoyskiego, Zawiszy

Harmonogram odbioru odpadów z domów jednorodzinnych 

ODPADY NIESEGREGOWANE (ZMIESZANE - POJEMNIKI)

ODPADY SEGREGOWANE (WORKI)

w okresie styczeń - czerwiec 2021 roku

Wszelkich informacji na temat gospodarki odpadami komunalnymi udziela Referat Gospodarki Odpadami Komunalnymi Urzędu Miejskiego w Sochaczewie, pok. 322, 323,  
tel. 46 862-22-35 wew. 410, 411, 412.

Uprzejmie prosimy o wystawianie odpadów przed posesję do godz. 6.30.

Harmonogram odbioru odpadów z budynków wielorodzinnych
w okresie styczeń - czerwiec 2021 roku

ŻÓŁTY POJEMNIK (plastik, metal, opakowania wielomateriałowe) - raz w tygodniu; NIEBIESKI POJEMNIK (papier) - raz w tygodniu; ZIELONY POJEMNIK (szkło) - raz na dwa 
tygodnie, BRĄZOWY POJEMNIK (biodegradowalne, w tym odpady zielone) - dwa razy w tygodniu, SZARY POJEMNIK (popiół) - 30.12.2020; 28.01; 25.02; 25.03; 29.04; 27.05; 28.06

Ulice: al. 600-lecia, Konstytucji 3 Maja, Senatorska, Żeromskiego, 
Pokoju, Kosińskiego, Narutowicza, Długa, Staszica, Piastowska, 1 
Maja, Reymonta, Słowackiego, Ziemowita, Piłsudskiego, Kaczo-

rowskiego, Sochaczewskiego, Wojska Polskiego, Warszawska, 
Fabryczna, Broniewskiego, Mickiewicza, Dywizjonu 303, Żwirki i 
Wigury, Lotników, Okrzei, Gawłowska, Licealna, 15 Sierpnia, Chopi-

na, Grunwaldzka, Ogrodowa, Topolowa, Parkowa, Chodakowska, 
Młynarska, Trojanowska, Kochanowskiego, Targowa, Korczaka, 
Osiedle Kolejowe - będą obsługiwane 2 razy w tygodniu;

ODPADY NIESEGREGOWANE (ZMIESZANE)

ODPADY SEGREGOWANE

Pozostałe wspólnoty będą obsługiwane raz w tygodniu.
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Wszelkich informacji na temat gospodarki odpadami komunalnymi udziela Referat Gospodarki Odpadami Komunalnymi Urzędu Miejskiego w Sochaczewie, pok. 322, 323,  
tel. 46 862-22-35 wew. 410, 411, 412.

Harmonogram odbioru odpadów z budynków wielorodzinnych
w okresie styczeń - czerwiec 2021 roku

• Sektor A: - 29.01; 18.02
Ulice: Korczaka, Chodakowska, Chopina, Grunwaldzka, Parkowa, Ogrodowa, 
Topolowa, Toruńska, Młynarska, Konstytucji 3 Maja, al. 600–lecia, Kosińskiego, 
Warszawska (41 i 59), Żeromskiego, Trojanowska, Targowa, Kochanowskiego, Se-

natorska, Długa, Sochaczewskiego, Staszica, Pokoju, Narutowicza, Niemcewicza, 
Gawłowska, Płocka

• Sektor B: - 30.01; 18.02
Ulice: Warszawska (58, 54, 62, 70B, 68, 70A, 72, 74, 76), Reymonta, Rozlazłowska, Piłsudskiego, 
Prezydenta Ryszarda Kaczorowskiego, 1 Maja, Kusocińskiego, Mireckiego, Sienkiewicza, Skłodow-

skiej-Curie, Słowackiego, Spartańska, Towarowa, Ziemowita, plac Obrońców Sochaczewa, Osiedle 
Kolejowe, Okrzei, Licealna, Lotników, Moniuszki, Ułanów Jazłowieckich, Wojska Polskiego, Załamana, 
Żwirki i Wigury, Żyrardowska, Broniewskiego, Dywizjonu 303, Mickiewicza, 15 Sierpnia, Fabryczna

CHOINKI

Daniel Wachowski

Sochaczewski rynek śmie-
ciowy to zabudowa wieloro-
dzinna, na którą składa się 
285 bloków i kamienic oraz 
5760 domów jednorodzin-
nych. Jak czytamy w ogło-
szeniu przetargowym, tak 
jak dotychczas śmieci mają 
trafiać do pięciu różnych 
worków w zabudowie jed-
norodzinnej i pięciu pojem-
ników w zabudowie wielo-
rodzinnej. Jedną zasadniczą 
zmianą będzie zwiększenie 
częstotliwości wywozu pa-
pieru (pojemnik niebieski) i 
plastiku (pojemnik żółty) z 
dużych osiedli mieszkanio-
wych. Teraz firma przyjeż-
dża po te frakcje raz w tygo-
dniu, a od lipca ma to robić 
dwa razy w tygodniu. Ra-
tusz nie planuje przywróce-
nia ogólnomiejskich zbiórek 
odpadów wielkogabaryto-
wych, bo jak pokazało życie, 
ilość mebli i zużytych urzą-
dzeń elektrycznych trafiają-
cych do Punktu Selektyw-
nego Zbierania Odpadów 
Komunalnych jest znacznie 
mniejsza niż zbierana pod-
czas tzw. wystawek. To tyl-
ko potwierdza obserwację, 
że w dniu zbiórki do Socha-
czewa trafiały gabaryty spo-
za miasta. 

Średnia  
w powiecie to 31 zł
W tej chwili Sochaczew z 23 
złotymi od osoby ma naj-
niższe stawki w całym po-

wiecie. Średnia opłata w są-
siednich gminach to 31 zł 
od osoby. Od lipca miesz-
kańcy Młodzieszyna pła-
cą za wywóz śmieci 32 zł, 
w Teresinie od sierpnia 
30,90 zł, a w gminie Socha-
czew od października pod-
stawowa stawka wynosi 34 
zł. W Rybnie wywóz odpa-
dów kosztuje mieszkańca 33 
zł, w Nowej Suchej 31 zł, w 
Brochowie 26 zł. W zesta-
wieniu nie bez przyczyny 
brak gminy Iłów, gdyż jest 
ona na etapie ustalania no-
wej stawki. Kilkanaście dni 
temu wójt unieważnił prze-
targ śmieciowy, gdyż przy-
jęcie oferty jedynej firmy, 
która do niego przystąpiła 
oznaczałoby podwyżkę z 29 
do aż 39 zł. 

Dlaczego stawki rosną?
Przyczyn rosnących kosz-
tów działania systemu śmie-
ciowego jest kilka, i nieste-
ty w kończącym się roku nie 
zdarzyło się nic, co mogło-
by wpłynąć na ich obniże-
nie. Od kilku miesięcy sa-
morządowcy głośno mówią 
o znacznym wzroście ilo-
ści odpadów wytwarzanych 
w domach. Przez pandemię 
dzieci i studenci uczą się on-
line, rodzice pracują zdal-
nie, a przez to wszystkie od-
pady dotychczas trafiające 
do koszy w szkołach i biu-
rach, teraz lądują w domo-
wych pojemnikach. W So-
chaczewie ten wzrost to aż 
100 ton miesięcznie, czy-

li o 100 tys. wyższy comie-
sięczny rachunek wysta-
wiany miastu przez firmę 
Partner. Na firmy śmiecio-
we nakładane są nowe obo-
wiązki i wymagania, co 
kosztuje i w efekcie prze-
kłada się na stawki w mia-
stach i gminach. W galopu-
jącym tempie rosną koszty 
składowania. W 2017 roku 
za przekazanie jednej tony 
śmieci opłata środowisko-
wa wynosiła 74 zł, w 2018 
wzrosła do 140 zł, następnie 
do 170 zł i 270 zł, a w przy-
szłym roku osiągnie pułap 
302 zł. Na koszty działa-
nia firm śmieciowych duży 
wpływ mają też rosnące 
pensje. Wynagrodzenie mi-
nimalne w 2016 roku wyno-

siło 1850 zł, a za kilkanaście 
dni, od stycznia 2021 roku, 
podniesione zostanie do 
2800 zł, a to oznacza wzrost, 
w zaledwie kilka lat, o po-
nad 50 procent.

Związane ręce
Niestety samorząd nie ma 
narzędzi, by skutecznie ob-
niżyć stawki śmieciowe. 
Jego obowiązkiem jest ogło-
sić przetarg, skutecznie wy-
brać operatora, wprowadzić 
go na rynek i na podstawie 
jego oferty cenowej ustalić 
stawki opłat dla mieszkań-
ców. 

- Obecnie największy 
wpływ na wysokość rachun-
ków mają sami mieszkań-
cy. Korygujmy deklaracje 

śmieciowe, gdy rodzina się 
powiększy. Solidnie dzielmy 
odpadki na pięć frakcji i za-
chęcajmy do tego sąsiadów. 
Obecnie na cenę zasadni-
czy wpływ ma ilość śmieci 
trafiających do koszy, dla-
tego należy robić wszystko, 
by wyrzucać jak najmniej. 
Wcześniej z firmą Partner 
rozliczaliśmy się ryczałtem, 
teraz nie możemy tego ro-
bić i płacimy za każdą ode-
braną tonę śmieci. Nieste-
ty jest ich coraz więcej, stąd 
na ostatniej sesji do syste-
mu dołożyliśmy z budżetu 
niemal 700 tysięcy złotych. 
Wspólnie zróbmy wszyst-
ko co możliwe, by system 
się bilansował, by tak duże 
kwoty można było przezna-

czać na rozwój, inwestycje, 
programy wpierające rodzi-
ny, a nie na gospodarkę od-
padami – apeluje zastępca 
burmistrza Dariusz Dobro-
wolski.

W całym 2019 roku z 
terenu miasta wywieziono 
8100 ton odpadów, a w tym 
roku, do końca września, 
zebrano niemal 7400 ton. 
Oznacza to, że strumień od-
padów zwiększył się o około 
20 procent. To bardzo dużo. 
Sochaczew niestety nie jest 
wyjątkiem na mapie kraju. 
Większość polskich samo-
rządów nie kryje, że u nich 
także ilość odpadów rośnie 
w zawrotnym tempie. 

Cena zależy od nas
Jak to zrobić? Na zaku-
py chodźmy zawsze z wła-
sną torbą. Kupujmy ryż czy 
kaszę w kilogramowym 
opakowaniu, a nie pudeł-
ku z czterema plastikowy-
mi woreczkami w środku. 
Papierowe ręczniki z po-
wodzeniem zastąpi zwykła 
ściereczka kuchenna, która 
posłuży wiele lat. Zamiast 
po cztery małe jogurty się-
gajmy po ten sam produkt, 
ale w większym opakowa-
niu rodzinnym. Zamiast na 
słodkie napoje w butelkach 
PET postawmy na wymien-
ne syfony z wodą gazowa-
ną. I upominajmy sąsiadów, 
gdy widzimy, że nie segre-
gują odpadków, bo ich le-
nistwo wprost przekłada się 
na stawki śmieciowe. 

Jakie stawki od lipca?
Na kilka miesięcy przed końcem umowy, sochaczewski ratusz ogłosił przetarg na odbiór i zagospodarowanie odpadów 
komunalnych wytwarzanych w naszych domach i mieszkaniach. Nowa umowa ma być zawarta na okres od 1 lipca 2021  
do 30 czerwca 2022 roku.
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Cały czas uczymy się segregacji (cz.2)

Dla wielu z nas segregowanie odpadów, rozdzielanie ich na kilka frakcji, to ciągle nowość. Nie zawsze robimy to dobrze, ale najczęściej błędy wynikają z niewiedzy lub niepewności, gdzie powinien trafić 
konkretny odpad. Z obserwacji firmy Partner, obsługującej nasz rynek śmieciowy wynika, że nadal pokutuje pielęgnowane latami przyzwyczajenie, że wszystkie śmieci wytworzone w domu wrzucamy do 

jednego pojemnika. Ale to już przeszłość. Chcąc chronić planetę, ułatwić firmom odzysk materiałów nadających się do ponownego przetworzenia, musimy nauczyć się dzielić je na frakcje.  
I właśnie dlatego zwróciliśmy się do firmy Partner z serią pytań o to, co powinniśmy poprawić, by ograniczyć produkcję śmieci, a te, które już wytworzymy, trafiły do odpowiednich pojemników.  

Część z nich, to pytania zadane przez mieszkańców, wysłane na adres mailowy smieciponowemu@sochaczew.pl. 
Dlaczego butelki po napojach 
muszę wyrzucać bez nakrę-

tek, skoro zakręcona, pozba-

wiona powietrza i zgnieciona 
butelka zajmuje znacznie 
mniej miejsca w koszu?

Opakowania plastikowe zgniatamy, aby zmniejsza-

ły swoją objętość, gdyż jest to idealny sposób na 
zwiększenie ilości miejsca w domowym koszu, a 
następnie w pojemnikach na segregację i w dalszej 
kolejności, w transporcie odpadów do sortowni. 
Jednak w przypadku butelek – jest to podstawowy 
błąd, ponieważ butelka i nakrętka są wykonane z 
innego materiału. Wszystkie typy nakrętek, zakrę-

tek z butelek po napojach, kawie rozpuszczalnej, 
kosmetykach, chemii gospodarczej, z opakowań i 
tubek po lekach i suplementach diety to tzw. twardy 
plastik (HDPE, PE, MDPE). Z kolei butelki wykona-

ne są z tworzywa PET i muszą być wysortowane 
przed ich ponownym wykorzystaniem. Nasza rada 
jest następująca, by pustą butelkę po wodzie czy 
napoju zgnieść i zakręcić korkiem, aby się nie 
rozprężała. Po około 10 godzinach zgniecenie się 
„utrwala” i wtedy można odkręcić korek, aby wrzu-

cić go osobno do żółtego worka/pojemnika. Korki 
można też przekazywać na cele charytatywne. 
Tego rodzaju akcje są organizowane np. w szko-

łach i sklepach. 

Natrafiłam w sieci internetowej 
na informację, że zakręcona 
butelka po napoju może uszko-

dzić maszynę w sortowni. Czy 
to prawda?

Tak, szczególnie gdy do maszyny zgniatającej trafi 
ich większa ilość, stąd nasz apel, by w workach/
pojemnikach umieszczać tylko odkręcone butelki 
PET. Należy również pamiętać, że zakręcona butel-
ka zwykle zawiera w sobie powietrze oraz czasem 
minimalną ilość płynu. Po sprasowaniu butelek PET 
tworzy się kilkunastokilogramowa kostka. Kostka 
podczas upalnych dni nagrzewa się, a zamknięta w 
butelkach ciecz zamienia się w parę wodną i niszczy 
plastikowe bloki gotowe do recyklingu. Pracownicy 
zakładu segregującego zmuszeni są do ponownego 
skondensowania materiału. 

Firma Parter ma jakieś własne 
sugestie, np. prośby do kierow-

ców albo zarządców nierucho-

mości?

W czasie, gdy z drzew spada bardzo dużo liści, prosimy 
zarządców wspólnot, aby liści, trawy i gałęzi nie wrzucali do 
pojemników na bioodpady, przeznaczonych przede wszyst-
kim na odpadki kuchenne. By skutecznie pozbyć się tak dużej 
masy odpadów zielonych nasza firma dostarcza na tereny 
zabudowy wielorodzinnej specjalne worki typu big-bag.Co z płytami CD i DVD? Gdzie 

mają trafić, skoro nie do plastiku?

Płyty CD i DVD powinny trafiać do elektroodpadów. 
Ponieważ w Sochaczewie elektroodpady przyjmuje 
Punkt Selektywnego Zbierania Odpadów Komunal-
nych, działający na terenie oczyszczalni ścieków przy 
al. 600-lecia, warto je odłożyć i przy okazji wizyty w 
PSZOK oddać także niepotrzebne płyty CD i DVD.

Gdzie powinna trafić folia bąbel-
kowa?

Folia zabezpieczająca zawartość paczek powinna trafić 
do pojemnika/worka na plastik, a jeśli jest na niej nakle-

jona nalepka z adresem – nalepkę odrywamy i wrzuca-

my do pojemnika na papier.

Szklane opakowanie po dez-
odorancie w płynie powinno 
trafić do odpadów szklanych, czy 
zmieszanych? Chodzi mi przede 
wszystkim o plastikową kulkę, 
której nie można usunąć

Szklane opakowanie po dezodorancie w płynie powin-

no trafić do odpadów zmieszanych, ponieważ do worka/
pojemnika na odpady szklane wrzucamy tylko segrego-

wane butelki i słoiki. Pozostałe przedmioty szklane nie 
nadają się do tego recyklingu, ponieważ szkło używane 
do produkcji opakowań na dezodoranty ma inny stopień 
temperatury, w której szkło można poddać roztopieniu i 
tym samym ponownemu przerobowi.

Czytam dużo gazet adreso-

wanych do pań. Czy są one 
drukowane na zwykłym, czy 
lakierowanym papierze? Pytam 
o to, bo papier lakierowany nie 
powinien trafiać do niebieskie-

go pojemnika na papier. Zatem 
gdzie go wrzucać?

Papier, który się błyszczy, a zazwyczaj są to okładki ko-

lorowych czasopism – np. miesięczników, rzeczywiście 
ma lakierowaną powłokę, czasem nawet folię. Można 
go wrzucać do pojemnika na papier, razem z gazetami, 
zeszytami, opakowaniami po jajkach. Obecnie papier 
różnego rodzaju, który trafia do zakładu recyklingu, jest 
dzielony nawet na czternaście rodzajów i potem każdy 
z nich osobno belowany i przekazywany do instalacji, 
które zajmują się recyklingiem różnych rodzajów papie-

ru i tektury.

Obserwowałem kilka razy, jak 
pracownicy firmy Partner wrzu-

cali posegregowane przeze mnie 
odpady do jednej śmieciarki. 
Moja praca idzie na marne. Po co 
mam segregować, skoro potem i 
tak wszystko się miesza?

To nieprawda, że wysegregowane frakcje trafiają do 
jednej komory. Śmieciarki, które posiada firma Partner 
Dariusz Apelski są wyposażone w urządzenie załadun-

kowe służące do wysypywania odpadów do skrzyni 
ładunkowej, a skrzynia podzielona jest na komory dla 
konkretnych frakcji śmieci. Choć pozornie tak to może 
wyglądać - odpady nie są ze sobą mieszane.

(daw)
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Świąteczne akcenty

Z okazji Świąt Bożego  
Narodzenia wielu głębokich  

i radosnych przeżyć,  
wewnętrznego spokoju,  

radości oraz błogosławieństwa 
Bożego w każdym dniu nadcho-

dzącego nowego roku życzą  
Dyrektor i pracownicy  

Sochaczewskiego Centrum Kultury

Tuż po świętach, w niedzielę 27 grudnia o godz. 19.00 na 
profilu SCK na Facebooku zaprezentowane zostanie widowisko 
koncertowe pt. „Fantazja polska czyli Paderewski all inclusive”. 

Będzie to muzyczna podróż przez najważniejsze, z punktu 
widzenia odzyskania przez Polskę niepodległości, momenty 

z życia wybitnego męża stanu i artysty – Ignacego Jana 
Paderewskiego. Będzie to wyjątkowa lekcja historii w pięknej 

oprawie muzycznej, którą z pewnością warto obejrzeć.

Dyrektor Artur Komorowski  
oraz pracownicy Sochaczewskiego 

Centrum Kultury pragną  
złożyć serdeczne podziękowania 

władzom miasta  
za przychylność, otwartość  

na realizowane w SCK projekty 
oraz wsparcie w tym  
wyjątkowo trudnym  
dla kultury czasie.

W Sochaczewskim Centrum 

Kultury czuć już ducha zbli-

żających się świąt. Powsta-

ją m.in. okołoświąteczne na-

grania, które już niedługo 

będzie można obejrzeć na 

Facebooku.

W piątek 18 grudnia bę-
dzie można obejrzeć arty-
styczne życzenia świąteczne. 
Ich formę twórcy chcą zosta-
wić w tajemnicy, by zapewnić 
niespodziankę, ale na pewno 
będzie wesoło, skocznie i ta-
necznie.

Dzień później 19 grudnia o 
godz. 19.00 na fanpage'u Klu-
bu Kontrast również będzie 
można poczuć magię nadcho-
dzących świąt. Prosto z Socha-
czewskiego Centrum Kultury 
transmitowany będzie na żywo 
koncert zespołu Laura Jazz 
Band, który zagra znane utwo-
ry świąteczne. Założycielką ze-
społu jest Laura Godziejewska 
(autorka tekstów, kompozy-
torka, producent muzyczny), 
która jest absolwentką szko-
ły I stopnia w klasie fortepia-

nu oraz Studia Wokalnego im. 
Jerzego Wasowskiego. Od kil-
ku lat występuje ze swoim jazz 
band’em m.in. na festiwalach 
jazzowych. Z wokalistką za-
grają uznani artyści polskiej 
sceny muzycznej: Jacek Pro-
kopowicz (instrumenty klawi-
szowe) i Piotr Rodowicz (kon-
trabas).  

W pierwszy dzień świąt 
SCK zaprosi do wspólnego 
kolędowania z zespołem Sin-
gin' Birds. O godz. 16.00 za-
prezentowany zostanie kon-
cert świąteczny „Skrzydlata 
Kolęda”, w którym usłyszymy 
siedem pastorałek z teksta-
mi Wandy Chotomskiej i mu-

zyką Teresy Niewiarowskiej. 
Zespół postanowił przywró-
cić blask nieco zapomnianym 
utworom, prezentując je w 
nowych, charakterystycznych 
dla siebie swingująco-popo-
wych aranżacjach z trzygło-
sową harmonią wokalną. Nie 
zabraknie również autorskie-
go akcentu zespołu czyli "Pio-
senki Zimowej."

SCK pamięta też o naj-
młodszych. Z myślą o nich w 
drugi dzień świąt 26 grudnia 
o godz. 16.00 zaprezentowa-
ny zostanie spektakl muzycz-
ny Estrady Dziecięcej Open 
Day Junior pt. „W poszuki-
waniu św. Mikołaja”. Jest to 

pełne optymizmu i nadziei 
przedstawienie muzyczne w 
oparciu o teatr samorodny. 
Opowiada o radościach i ma-
rzeniach w wyjątkowym cza-
sie świąt Bożego Narodzenia. 
Wystąpią: Agatka Kośmider, 
Karolina Kośmider, Amelia 
Ploch, Nadia Szustecka, Ni-
kola Gerasik, Julia Gala, Ga-
brysia Gala, Bartłomiej Gala, 
Jaś Milczarek, Pola Graba-
rek, Alicja Markiewicz, Nata-
lia Dąbek, Gabrysia Walczuk, 
Julia Duplicka i Zosia Duplic-
ka. Scenariusz na podstawie 
lubianych utworów muzycz-
no-wokalnych opracowała Jo-
lanta Kawczyńska.
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TENIS STOŁOWY JUDO

Juniorka Anna Mrożewska wy-
startowała w sumie w sześciu 
konkurencjach. Została skla-
syfikowana zarówno w swojej 
grupie wiekowej jak i w katego-
rii open. W rywalizacji junio-
rów wywalczyła sześć medali 
– cztery złote, jeden srebrny i je-
den brązowy. W kategorii open 
czterokrotnie stawała na po-
dium, zdobywając dwa srebrne 
i dwa brązowe krążki. Pozwo-
liło to reprezentantce socha-
czewskiego WOPR na zajęcie 
pierwszego miejsca w klasyfi-
kacji generalnej juniorek i trze-
ciego miejsca w kategorii open, 
w której rywalizowało w sumie 
85 ratowniczek z całej Polski.  

Cieszy bardzo dobra for-
ma sochaczewskiej ratowniczki 
WOPR i jednocześnie jest tro-
chę żal, że tegoroczne Mistrzo-
stwa Świata w Ratownictwie 
Wodnym ze względu na pan-
demię zostały odwołane. Ania 
będąc w tak dobrej dyspozycji 
na pewno z powodzeniem mo-
głaby walczyć z najlepszymi za-
wodniczkami świata w swojej 
kategorii wiekowej.

Drugim reprezentantem 
sochaczewskiego WOPR, któ-

ry rywalizował w szczeciń-
skiej Floating Arenie był Ad-
rian Liszkiewicz, startujący 
w kategorii junior młodszy. 
Adrian nie miał tym razem 
szczęścia. Wziął udział w pię-
ciu konkurencjach. Najbliższy 

zdobycia medalu był w kon-
kurencji 100 metrów ratow-
nictwo kombinowane. Uzy-
skał drugi czas (1.18,77) w 
swojej kategorii wiekowej, lecz 
niestety, został zdyskwalifiko-
wany. W innej rywalizacji za-

wiódł sprzęt. W czasie startu 
w konkurencji 100 m ratowa-
nie manekina z pasem w płe-
twach pękł pasek płetwy. To 
oczywiście doprowadziło 
do słabszego wyniku socha-
czewskiego zawodnika. Szko-
da, Adrian zajął 23 miejsce w 
kategorii junior młodszych. 
Gdyby nie dyskwalifikacja 
mógł znaleźć się w pierwszej 
dziesiątce. 
ANNA MROŻEWSKA
- 200 m z przeszkodami – 2.24,11
1. miejsce junior; 2. miejsce open
- 100 m ratowanie manekina w płetwach – 1.03,11
2. miejsce junior; 6. miejsce open
- 50 m ratowanie manekina – 41,61
1. miejsce junior; 3. miejsce open
- 100 m ratowanie manekina z pasem – 1.06,99
1. miejsce junior; 2. miejsce open
- 100 m ratowanie kombinowane – 1.26,09
1. miejsce junior; 3. miejsce open
- 200 m super ratownik – 3.04,26
3. miejsce junior; 7 miejsce open
ADRIAN LISZKIEWICZ
- 100 m z przeszkodami – 1.11,65
17. miejsce open
- 100 m ratowanie manekina w płetwach – 1.11,93
18. miejsce junior; 60. miejsce open
- 50 m ratowanie manekina – 45,06
20. miejsce junior; 64. miejsce open
- 100 m ratowanie manekina z pasem – 1.27,21
25. miejsce junior; 75. miejsce open

Ania z 10 medalami
W dniach 4-6 grudnia w Szczecinie odbyły się XI Zimowe Mistrzostwa Polski w 
Ratownictwie Wodnym. Jedną z gwiazd zawodów była ratowniczka reprezentująca 
sochaczewski WOPR – Anna Mrożewska, która zdobyła aż 10 medali. 

W niedzielę 6 grudnia Socha-
czewski Klub Tenisa Stoło-
wego zorganizował IX edycję 
turnieju „Rodzina na Medal”. 
Zawody odbyły się w hali MO-
SiR przy ul. Kusocińskiego. Ry-
walizowało 12 drużyn. 

Uczestnicy turnieju podzie-
leni zostali na dwie kategorie. 
Rodzice i dziadkowie tworzy-
li drużyny ze swoimi dziećmi 
i wnukami, w jednym miej-
scu wspólnie aktywnie spędza-
li czas. Pojedynki grały między 
sobą dzieci i dorośli z dwóch 
walczących drużyn. Jeśli taki 
dwumecz nie przynosił roz-
strzygnięcia, o zwycięstwie de-
cydowała gra deblowa.

Doceniona została każ-
da rodzina. Wszyscy otrzyma-
li atrakcyjne nagrody rzeczo-
we, a pierwsza trójka w każdej 

kategorii wiekowej także me-
dale i puchary. Ich fundatorami 
byli burmistrz Sochaczewa oraz 
wójt gminy Sochaczew. Dodat-
kową nagrodę otrzymała naj-
młodsza uczestniczka turnieju, 
5-letnia Liliana Kukawska, któ-
ra grała razem ze swoją babcią.

Klasyfikacja turnieju
Dzieci do 12 lat
1. Kinga i Artur Gramsz
2. Kacper i Agnieszka Kiszelewscy

3. Kacper i Kamil Pisarek
4. Jakub Sikora i Jan Sobczyński
5. Antoni i Andrzej Rembiejewscy
6. Zuzanna i Karolina Kukawska
7. Klaudia i Agnieszka Gramsz
8. Liliana Kukawska i Krystyna Wierzbowska

Dzieci powyżej 12 lat
1. Julia i Robert Balcerzak
2. Julia, Bartłomiej i Eligiusz Gala
3. Aleksandra i Andrzej Lenart
4. Julia i Mariusz Kiszelewscy

Rodzinnie przy tenisowym stole Mazowiecka młodzież na tatami
W sobotę 5 grudnia w hali 
MOSiR przy ul. Kusociń-
skiego odbył się Mazowiec-
ki Turniej Judo Sochaczew 
Cup, którego organizato-
rem był Uczniowski Klub 
Sportowy „Siódemka” So-
chaczew. 

W zawodach wzięli udział 
reprezentanci 37 klubów. 
Młodzi zawodnicy rywali-
zowali w trzech kategoriach 
wiekowych: U-14, U-12, 
U-10. Na turniej przybyli 
m.in. Kinga Kubicka - brą-
zowa medalistka mistrzostw 
Europy oraz była trenerka 
kadry narodowej Polskiego 
Związku Judo, a także Da-
mian Lisiewicz - pierwszy 
trener tegorocznej złotej me-
dalistki mistrzostw Europy 
Katarzyny Sobierajskiej. Za-

wody otworzył trener UKS 
„Siódemka” Sochaczew – Ja-
nusz Piechna.

W Mazowieckim Turnie-
ju Judo gospodarze zawodów 
wystąpili w 17-osobowym 
składzie. Reprezentanci „Sió-
demki” wywalczyli 11 meda-
li: dwa złote, cztery srebrne i 
pięć brązowych. Złoto zdoby-
li Maja Dachowska (U-12, 40 
kg) i Jan Orliński (U-10, 24 
kg). Srebrne medali wywal-
czyli: Olga Piechna (U-14, 70 
kg), Dominik Łapczyński (U-
12, 27 kg), Oskar Woźniak 
(U-10, 42 kg) i Adam Sala-
mon (U-10, 55 kg). Na naj-
niższym stopniu podium sta-
nęli: Filip Kaźmierski (U-14, 
73 kg), Zofia Chrost (U-14, 48 
kg), Michalina Brysiak (U-10, 
30 kg), Aleksander Boczkow-
ski (U-10, 24 kg) oraz Jakub 

Adamiak (U-10, 42 kg). W 
zawodach wzięli też udział: 
Hubert Pietruszka, Jakub 
Chrost, Oliwia Wilczek, Ksa-
wery Wosiński, Mikołaj Do-
mański, Maksymilian Stęp-
niak. 

Pięcioosobową reprezen-
tację do turnieju wystawił też 
sochaczewski klub Orkan-
-Judo. Najlepiej spisała się Ju-
lia Błaszczyk, która w katego-
rii do 12 lat, w wadze do 30 
kg, zdobyła srebrny medal, 
w pięknym stylu wygrywając 
dwie walki. W tej samej kate-
gorii wiekowej Hubert Postek 
i Mateusz Połeć zajęli piąte 
lokaty. W rywalizacji najstar-
szej grupy dzieci, z roczni-
ków 2007-2008, siódme miej-
sce zajął Amir Takouchet, z 
kolei Jacek Bargieł odpadł po 
walkach eliminacyjnych. 

Sztuki walki dominowały 
w miniony weekend w hali 
sportowej przy ul. Kusociń-
skiego. Dragon Fight Club 
Sochaczew zorganizował 
dwa turnieje. Reprezentan-
ci gospodarzy wywalczyli 
medale w zawodach Pucha-
ru Polski Ju-Jitsu. 

W sobotę 12 grudnia około 
stu uczestników rywalizowa-
ło w zawodach Pucharu Polski 
Ju-Jitsu. Czworo zawodników 
sochaczewskiego Dragona 
stanęło na podium: Szymon 
Kowalczyk zdobył srebro w 
kategorii wiekowej U-18, Na-
talia Cypel wywalczyła złoto 
w U-16, Mateusz Wróblewski 

zajął drugie miejsce w katego-
rii młodzieżowiec, a Bartło-
miej Dragański zdobył brąz w 
rywalizacji seniorów.

Następnego dnia, w tym 
samym miejscu, Dragon FC 
zorganizował Mistrzostwa 
Mazowsza MMA 2020. W 
zawodach wystartowało ok. 
250 wojowniczek i wojow-
ników.

Wojowniczy weekend

Reprezentantka UKS Orkan 
-Judo Sochaczew – Oliwia 
Hupert, zdobyła srebrny me-
dal na Mistrzostwach Polski 
Młodzików, które odbyły się 
w Poznaniu. W finale uległa 
zawodniczce z Krosna, która 
obroniła tytuł mistrzowski 
sprzed roku. 

Inni zawodnicy sochaczew-
skiej sekcji judo też zajęli wy-
sokie miejsca. Aleksander 
Dudek po stoczeniu pięciu 

walk uplasował się na piątym 
miejscu w kategorii wagowej 
do 90 kg. Bardzo dobry wy-
stęp zanotował również Kac-
per Gajda, który po wygraniu 
czterech walk zajął siódme 
miejscu w wadze do 60 kg. 

Warto dodać, że Oli-
wia, Aleksander i Kacper są 
z najmłodszego rocznika w 
kategorii młodzik. Mamy 
wielkie nadzieje, że za rok 
wszyscy wrócą z medalem 
mistrzostw Polski.

Oliwia Hupert 
wicemistrzynią Polski
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Opr. Maciej Frankowski

Siłą rzeczy często jeste-

ście do siebie porówny-

wani. Czy słusznie?
Bogdan: Rugby przez ostatnie 
lata bardzo mocno rozwinęło 
się w naszym kraju. Przyzna-
ję, że jest obecnie o wiele bar-
dziej dynamiczne i widowisko-
we. Jeśli cofnęlibyśmy się o 26 
lat, gdy byłem w wieku Kac-
pra, to tak jakbyśmy patrzy-
li na dwie różne dyscypliny 
sportu. Dlatego porównywa-
nie nas jest trochę bez sensu. Ja 
w wieku 18 lat miałem zupeł-
nie inne walory niż mój syn. 
Podejrzewam, że Kacper w la-
tach 90. nie odnalazłby się na 
boisku. Tak samo, przyznaję, 
ja nie odnalazłbym się obecnie. 
Ponadto zanim zacząłem grać 
w Ekstralidze i zaczęto czegoś 
ode mnie wymagać, to miałem 
lata na naukę, lata na popełnia-
nie błędów na boisku i wycią-
ganie z nich wniosków. Kacper 
wszedł do pierwszej drużyny i 
od razu na jego barkach spo-
częła wielka odpowiedzial-
ność, której podołał. Uważam, 
że gra na lepszym poziomie niż 
ja przed laty. 

Kiedy zacząłeś grać  
w rugby?
Kacper: Na pierwszy trening 
przyszedłem, gdy miałem 11 
lat. Była to jeszcze drużyna 
żaków. Aż do wieku kade-
ta grałem w formacji młyna, 
na pozycji młynarza. Później 
zrzuciłem kilka kilogramów, 
gdy dorastałem zmieniła się 
moja „fizyka”. W drużynie 
juniorów przeszedłem na 
pozycję ataku. 

W drużynach młodzieżo-

wych zdobyłeś wiele me-

dali, powoływano cię tak-

że do kadry.
Kacper: Z drużyną mło-
dzików Orkana byłem mi-
strzem Polski. W ekipie ka-
detów zdobyłem drugie 
miejsce w piętnastkach i zło-

to w siódemkach. Jako junior 
w obu odmianach rugby wy-
walczyliśmy z Orkanem wi-
cemistrzostwo Polski. W 
przeszłości występowałem 
także w zespołach reprezen-
tacji Polski U-16, U-18, a te-
raz dostałem powołanie do 
kadry U-20. 

Pewne porównania są 
jednak nieuniknione. 
Bogdan, czy mógłbyś 
w skrócie przypomnieć 
swoje początki i przebieg 
zawodniczej kariery?
Bogdan: Teraz młodzież za-
czyna dużo wcześniej. Ja-
jowatą piłkę wziąłem do 
rąk dopiero w wieku 14 lat. 
Wcześniej, tak samo jak 
Kacper, przez kilka lat upra-
wiałem piłkę nożną. Grając 
w Orkanie początkowo zdo-
bywałem medale w druży-
nach młodzieżowych, lecz 
przed laty były inne kate-
gorie wiekowe. Rozgrywa-
no mistrzostwa Polski w 
kategoriach do 17 lat i do 
19 lat. Zdobyłem trzy wi-
cemistrzostwa Polski U-17, 
a już w kategorii juniorów 
wywalczyłem dwa srebr-
ne i jeden brązowy medal. 
Według moich zapisków w 
sumie rozegrałem 437 me-

czów, w tym 143 w Ekstra-
lidze. W 1998 roku otrzy-
małem tytuł rugbisty roku 
przyznawany przez Polski 
Związek Rugby, a w 2004 
nagrodę dla najlepszego za-
wodnika „siódemek”. 

Kacper, zadebiutowałeś 
w Ekstralidze w trzecim 
meczu rundy jesiennej, 
rozegranym na wyjeździe 
ze Spartą Jarocin. Jak 
wspominasz początki w 
zespole seniorów?
Kacper: Przyznaję, że by-
łem trochę zestresowany. 
Jednak z czasem czułem się 
coraz lepiej, nabrałem pew-
ności siebie. Od początku 
sezonu trenowałem na po-
zycji łącznika ataku i byłem 
w drużynie drugą „dzie-
siątka” po Bartku Sadow-
skim. Trener Maciej Bra-
żuk dał mi szansę, chciał 
mnie przetestować w meczu 
z beniaminkiem ligi. Z taką 
propozycją wyszedł też sam 
Bartek, który, jak stwier-
dził w rozmowie ze mną, ze 
względu na swoje doświad-
czenie i umiejętności moto-
ryczne lepiej odnajduje się i 
jest bardziej przydatny dla 
drużyny na pozycji obrońcy 
lub na skrzydle.

Jak przyjęli cię starsi ko-

ledzy? 
Kacper: Nie miałem jakie-
goś większego problemu z 
zaaklimatyzowaniem się 
w drużynie, bo już jako ju-
nior przez rok trenowałem 
z pierwszym zespołem. Sta-
ram się czerpać doświad-
czenie od starszych kolegów, 
lecz, wiadomo, najlepiej do-
gaduję się z rówieśnikami. W 
składzie pierwszego zespo-
łu jest jeszcze czterech chło-
paków z mojego rocznika: 
Adam Szwarc, Kamil Zie-
liński, Kamil Miękus, Pa-
tryk Romanowski. Od czasu, 
gdy pojawili się w klubie za-
wodnicy z Argentyny, znacz-
nie poprawiła się atmosfera 
w zespole. Częściej po tre-
ningach wychodzimy gdzieś 
wszyscy „w miasto”. Jesteśmy 
drużyną nie tylko na boisku. 

Które spotkania Orkana 
w rundzie jesiennej naj-
bardziej zapadły wam w 
pamięć?
Kacper: Starcie z Budow-
lanymi Lublin. To był mój 
pierwszy mecz w drużynie 
seniorów, w wyjściowym 
składzie, przed sochaczew-
ską publicznością. Myślę, 
że dobrze się zaprezentowa-

łem. Wygraliśmy 37:31, a ja 
zdobyłem 12 punktów. 
Bogdan: Z mojego punk-
tu widzenia najlepszy, choć 
przegrany, mecz Orkan za-
grał z drużyną z Łodzi. Już 
dawno nie widziałem takiego 
spotkania na stadionie przy 
Warszawskiej, żeby nasz ze-
spół w tak młodym składzie 
postawił tak twarde warun-
ki i przeciwstawiał się wielo-
krotnym w ostatnich latach 
mistrzom Polski. Spotkanie 
pokazało siłę sochaczewskiej 
drużyny i daje wielkie na-
dzieje na przyszłość. 

Zdarzyło się, że byliście 
razem na treningu? Ćwi-
czyliście wspólnie kopy 
na słupy?
Kacper: Przed sezonem by-
liśmy kilka razy, później już 
ćwiczyłem indywidualnie. 
Staram się poświęcać temu 
elementowi sporo czasu, aby 
doprowadzić go do perfek-
cji. Trenuję sześć razy w ty-
godniu – trzy razy razem z 
drużyną i trzy razy sam na si-
łowni.
Bogdan: Raczej staram się 
nie wtrącać. Kacper ma 
w klubie trenerów, którzy 
mają swoje metody szkole-
niowe. Czasami tylko luźno, 
w „krótkich zdaniach”, zda-
rzy mi się powiedzieć Kac-
prowi swoją opinię.

A jak wygląda to w domu. 
Oglądacie wspólnie me-

cze w telewizji?
Bogdan: Wbrew pozorom 
mało rozmawiamy o rug-
by w domu. Zdarza się nam 
wspólnie oglądać mecze, ale 
nie aż tak często. Oczywiście 
interesujemy się tym, lecz 
każdy ma swoje życie i nie 
zawsze jest na to czas. Bywa 
tak, że Kacper ogląda mecz, 
a po zakończeniu spotkania 
wysyła mi wynik. Śledzenie 
gry zawodników występują-

cych na najwyższym świato-
wym poziomie jest dla niego 
z pewnością jakąś formą na-
uki.

Którym drużynom kibico-

waliście podczas ostat-
niego Pucharu Świata, 
który został rozegrany w 
ubiegłym roku w Japo-

nii?
Kacper: Ja byłem za Anglią 
(Czerwone Róże dotarły do 
finału, w którym przegrały 
z RPA 32:12 – przyp. red.).
Bogdan: Może nie będę 
zbyt oryginalny, ale kibico-
wałem Nowej Zelandii (All 
Black zajęli trzecie miej-
sce – przyp. red.). Drużyna 
ta wciąż kreuje i pokazuje 
nowoczesne, widowiskowe 
rugby na najwyższym świa-
towym poziomie.

Masz jakiegoś idola, na 
kim się wzorujesz?
Kacper: Tutaj zgodzę się z 
tatą. Najlepszą „dziesiątką” 
na świecie jest dla mnie Dan 
Carter z Nowej Zelandii. 

Na zakończenie mam 
jeszcze pytanie do kolej-
nego członka rugbowej 
rodziny, pani Moniki. Jak 
to jest być żoną i mamą 
dwóch pokoleń zawodni-
ków? 
Monika: To jednocześnie 
życie w ciągłym stresie - 
obawa o ich zdrowie, a za-
razem duma z osiąganych 
najpierw przez męża a teraz 
przez syna sukcesów. Ni-
gdy nie wywierałam na nich 
żadnej presji. Kacper robi w 
życiu to, co chce. To on po-
dejmuje decyzje. Wspólnie 
jeździmy na wszystkie me-
cze, staramy się wzajemnie 
wspierać. W gruncie rze-
czy cieszę się, że poszedł w 
ślady taty, że wybrał sport a 
nie inne rzeczy, jak niektó-
rzy jego rówieśnicy. 

Rugbowa rodzina – ojciec i syn
Tata, przed laty jeden z najlepszych zawodników w kraju, wielokrotny reprezentant Polski, zawodnik i trener rugbistów Orkana. 
Syn to 18-letni debiutant w drużynie seniorów RCO w obecnym sezonie, mający już doświadczenie w kadrze młodzieżowej. Obaj 
występujący na pozycji nr 10 – łącznika ataku. Z Bogdanem i Kacprem Wróblami rozmawia Maciej Frankowski.
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Ponad 30 lat temu odbyły się pierwsze lokalne wybory w wolnej Polsce. Dały one początek działalności samorządów w miastach  
i gminach, umożliwiły mieszkańcom współdecydowanie o sprawach dla nich istotnych, a kilka lat później przyniosły powszechne 
wybory wójtów, burmistrzów i prezydentów miast. Sami mogliśmy decydować, kogo chcielibyśmy posadzić na fotelu burmistrza. 
Przypominamy najważniejsze wydarzenia i inwestycje minionego trzydziestolecia.

Trzy dekady samorządu lokalnego (cz.16)

VIII kadencja sochaczewskiego samorządu, lata 2018-2023
Przez niemal trzy dekady istnienia samorządu lokalne-
go jego kadencje trwały cztery lata. Obecna i kolejne 
mają być wydłużone o rok. Dotychczas, w tej kadencji 
udało się zakończyć realizację projektu Sochaczewski 
Eko-bus, w ramach którego ZKM wzbogacił się o pięć 
nowych autobusów, w tym trzy elektryczne, urucho-
miono biletomaty, tablice wyświetlające rozkład jazdy 
i ustawiono ponad trzydzieści nowoczesnych wiat przy-
stankowych. Zakończono przebudowę stadionu przy 
Warszawskiej, obejmującą m.in. ułożenie nowej mura-
wy, systemu nawadniającego, budowę sześciotorowej 
bieżni lekkoatletycznej i oświetlenia. Sfinalizowano 
budowę bulwarów rekreacyjnych nad Bzurą i przystani 
kajakowej wraz z kawiarnią. Miasto wzbogaciło się 
też o park linowy i tężnię solankową. Za nami remont 
pierwszego odcinka ul. 15 Sierpnia (od LO Chopina 
do ul. Broniewskiego) i ulicy Ułanów Jazłowieckich. 
Wkrótce samorząd dokończy budowę amfiteatru i wi-
downi na podzamczu, a do szczęśliwego finału dotrze 
projekt „Rozwój systemów gospodarowania wodami 
opadowymi na terenie miasta Sochaczew” zakłada-
jący m.in. budowę sieci deszczowej w Chodakowie i 
rejonie ul. Płockiej oraz powstanie dwóch zbiorników 
retencyjnych. W tej kadencji historia dopiero się 
tworzy, plany na najbliższe lata samorząd kreśli na 
bieżąco. Jest wśród nich np. wykorzystanie w syste-
mie ciepłowniczym wód geotermalnych pobranych z 
odwiertu przy ul. Okrężnej oraz wykonanie drugiego 
odwiertu w rejonie ul. Energetycznej. Są też projekty, 
które na pewno zostaną zrealizowane. To przebudowa 
drugiego odcinka ulicy 15 Sierpnia (do obwodnicy 
miasta), pełna termomodernizacja Środowiskowego 
Domu Samopomocy, budowa sali gimnastycznej przy 
Szkole Podstawowej nr 2. Miasto pomoże też finanso-
wo władzom powiatu w budowie nowej, projektowanej 
już przeprawy przez Bzurę. 

W tej kadencji sprawami miasta kieruje burmistrz Piotr 
Osiecki. Jego zastępcami są Marek Fergiński  i Dariusz 
Dobrowolski.

- Samorządowcom w Sochaczewie z okazji okrągłego jubileuszu 
życzę, żeby trzymali ducha, wiedzieli, że mało aktywni w sprawach 
istotnych dla społeczności lokalnej przegrywają z aktywnymi. 
Pieniądz to nie wszystko, to nie kasa, do której stajemy po zasiłek. 
Życzę, żeby to wszystko szło do przodu, kręciło się, by nigdy 
nie spoczywać na laurach. Poza tym życzę wysokich standardów 
moralnych, bo to jest podstawą, kiedy pełni się funkcje w życiu 
zbiorowym. 

Sochaczew, rok 2000, obchody dziesięciolecia samorządu, hotel 
„Chopin”. Fragment rozmowy D. Wachowskiego z ministrem Michałem 
Kuleszą (1948-2013), wówczas sekretarzem stanu w Kancelarii Pre-

zesa Rady Ministrów w rządzie Jerzego Buzka, współautorem reform 
samorządu terytorialnego z 1990 i 1998 roku, zamieszczonej na 
łamach „Echa Powiatu”.

- W dzisiejszym dniu, tak dla mnie uroczystym, życzę mojemu miastu 
dalszego rozwoju i siły - atrakcyjnej, promieniującej na cały kraj. 
Chciałbym, aby władze i mieszkańcy Sochaczewa, za przykładem 
żołnierzy września walczących tu w bitwie nad Bzurą, świadczyli, że 
„Polska to wielka rzecz”, ze wszystkich sił służąc miastu, a tym samym 
naszej ojczyźnie. (…) Dziś życzę rodakom z historycznego grodu 
Sochaczew, by pamiętali, że nic nie zastąpi solidarności i aktywności 
społecznej, przedsiębiorczości, chęci pracy dla wspólnego dobra. (…) 
.Chciałbym, aby powtórzył się dla Was złoty okres XVI wieku, gdy 
rozwój sochaczewskiego handlu i rzemiosła przyniósł miastu sławę a 
bogactwo obywatelom. Niech żyje Sochaczew i jego mieszkańcy!

Fragment wystąpienia wygłoszonego przez prezydenta Ryszarda Ka-

czorowskiego chwilę po odebraniu Honorowego Obywatelstwa Miasta 
Sochaczew (18.09.2004 r.)

Finał prac przy amfiteatrze zaplanowano na kwiecień 2021 roku

Za kwotę 6,5 mln zł powstały bulwary z kawiarnią nad Bzurą

Przebudowa sali gimnastycznej przy SP2 ruszy wiosną 
przyszłego roku

Kolejny etap modernizacji miejskiego stadionu zakończył się  
w czerwcu 2020 roku

Park linowy to jeden ze zwycięskich projektów SBO

Ulica Trojanowska wyremontowana przez powiat przy 
dofinansowaniu z samorządu Sochaczewa


